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SCRISORI____
Părtăsia in  grupa Şcolii  
d e  Sabat

V ă scriu referitor la arti
colul ,,Părtăşia în grupa 
Şcolii de Sabat"‘ (august 
1997).

O  altă nevoie stringentă 
a Şcolii de Sabat este 
aceea a realizării unor stu
dii biblice pentru adoles
cenţi (14-19 ani), care să 
fie o  punte între cele pen
tru juniori şi cele pentru 
adulţi. V ine clipa când 
adolescentul trebuie să 
părăsească grupa de ju 
niori şi să intre în rândul 
adulţilor. Ruptura care se 
produce este totuşi prea 
mare. Dacă la juniori fie
care se simţea util, în 
grupa adulţilor, tânărul 
este de cele mai multe ori 
neglijat, studiile fiind la 
un nivel mult mai ridicat 
faţă de capacităţile lui.

Merită să depunem un 
efort pentru a face atrac
tivă şi roditoare prezenţa 
lor la Şcoala de Sabat. Nu 
cred că trebuie să aştep
tăm totul de la Conferinţa 
Generală, ci, văzând 
nevoia tinerilor din 
România, să încercăm să 
răspundem cât mai bine 
prin posibilităţile noastre.

In speranţa că mesajul 
meu a fost bine înţeles, vă 
mulţumeşte o tânără care a 
suferit şocul despărţirii de 
juniorat şi integrării în rân
dul adulţilor.

Simona Graur,
Târgu-Mureş

O  n o u ă  fo r m ă  de  
servire  creştină

Poate că nu toţi ştiu de 
situaţia nouă care s-a creat 
prin decizia Guvernului 
României de a  le permite

tinerilor să opteze pentru 
varianta de necombatanţă 
în satisfacerea serviciului 
militar.

La ultima întâlnire a pas
torilor pe care am avut-o 
la Târgu-Mureş, s-a discu
tat despre aceasta şi toţi 
am căzut de acord să-i 
sfătuim pe tineri să opteze 
pentru varianta de necom 
batanţă, prin servicii so
ciale, deşi serviciul militar 
durează în acest caz doi 
ani, în loc de unul. Ar 
putea Curierul Adventist 
să vină în întâmpinarea ti
nerilor noştri, ca ei să 
cunoască şi să valorifice 
această excelentă şansă, 
cate le este oferită de 
Dumnezeu?

Paul Csavdari,
Târgu-Mureş

Intr-adevăr, noua lege a 

apărării naţionale conţine 

prevederi favorabile pen tm  
cei care, din motive religi

oase, solicită să efectueze 
serviciul militar alternativ, 

deci fără armă şi fă ră  o in

struire militară. Pe planul 

libertăţii de conştiinţă, 

acesta este un pas înainte ex

cepţional şi o sursă reală de 

speranţă pentru viitorul 

libertăţii religioase in ţara  

noastră. De curând, au fost 

adoptate unele reglementări 

practice privind serviciul al

ternativ. El va consta în ac

tivităţi de tip social şi va 

dura, intr-adevăr, doi ani. 

Durata prelungită nu tre

buie să surprindă, pentru că 

statul trebuie să se asigure 

că serviciul militar activ 

este preferat de cei mai 
mulţi tineri. Şi in alte ţări, 

serviciul alternativ este mai 

lung.

Pozi ţia noastră în f a 

voarea slujirii ţării ca ne

combatanţi a fo s t  transmisă  

în mod oficial autorităţilor 

ţării noastre în luna mai 

1996, iar după adoptarea 

noii legi, s-a exprimat apre

cierea noastră pentru 

această prevedere impor

tantă.

Sunt tinerii noştri 
pregătiţi să valorifice 

această şansă şi să 
plătească preţul? Cred că 

primul pas pe care ar trebui 
să-l facă  fiecare tânăr cre

dincios care se apropie de 

vârsta încorporării este să 

studieze subiectul în lumina  

Bibliei şi a Spiritului Pro

fetic. Cele p a tm  articole 

scrise defr . Aron Moldovan 

şi publicate în C urieru l A d
ventist ianuarie-aprilie 

1996 sunt un foarte  bun 

ghid de studiu.
In lumina acestui studiu, 

fiecare tânăr trebuie să 

ajungă la o hotărâre matură 

şi să acţioneze în consecinţă. 

Doi factori trebuie să fie  de

terminanţi în luarea ho

tărârii: libertatea de con

ştiinţă şi posibilitatea de slu

jire  şi mărturie. Avem privi

legiul să ne plasăm într-un  
cadru care ne expune mult 

mai puţin la violarea dreptu

rilor religioase. Avem şansa 

să arătăm cât de mult preţuim  

libertatea şi suntem gata să 
plătim un preţ pentru ea. 

Suntem invitaţi să slujim so

cietatea într-un domeniu 

care reprezintă o parte inte

grantă a mesajului nostru - 

servirea celor în nevoie.

Un articol mai amplu asu

pra acestui subiect va fi publi

cat în C urieru l Adventist, 

ianuarie 1998.
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E D IT O R IA L

0 w  ca v o t a
I

n ultima zi a consiliului anual 
al Conferinţei Generale (Sil 
ver Spring, 29 septembrie - 7 
octombrie), fratele Robert Folken- 

berg, a adus în faţa participanţilor 
informaţiile cele mai recente pri
vind proiectele Reţelei adventiste 
de comunicaţii globale (AGCN). 
Preşedintele a fost asistat de fraţii 
Brad Thorp, directorul reţelei, şi 
Philip Follet, preşedintele consiliu
lui de administraţie. Programele 
transmise prin satelit în 1995 şi 
1996 au câştigat încrederea şi inte
resul bisericilor adventiste de pe 
continentul nord-american, din 
Europa şi din America de Sud. Mii 
de biserici sunt deja dotate cu apa
rate de recepţie şi de proiecţie, şi 
multe altele se pregătesc să achizi
ţioneze echipament pentru progra
mul din toamna anului viitor, care 
se va numi Net '98. Biserici adven
tiste din America Centrală, Austra
lia şi Asia se pregătesc să partici
pe, transformând Net !98 într-un 
adevărat eveniment mondial.

Biserica adventistă, mai mult 
decât oricând până acum, arată că 
este gata să se confrunte cu misi
unea ei profetică universală: Evan
ghelia pentru orice limbă, naţiune 
şi grup etnic. Mijloacele'modeme 
de informaţie ne-au ajutat să ne ridi
căm deasupra graniţelor înguste şi 
a preocupării exagerate pentru noi 
înşine. Nu numai că suntem astăzi 
mai conştienţi de nevoile globale 
ale omenirii, dar putem  să facem 
ceva concret pentru a-L duce pe 
Mântuitorul celor care păreau a fi 
condamnaţi să piară fără să audă 
invitaţia dulce a Evangheliei. Ome
nirea reprezintă aceeaşi familie a 
Tatălui ceresc şi suntem responsa
bili să ne purtăm ca adevăraţi mem
bri ai familiei, pentru cei care nu 
şi-au descoperit încă Tatăl şi nu 
cunosc oferta incredibilă pe care 
El o are pentru fiecare fiu rătăcitor, 
înainte ca misionarii - în oricare

dintre formele noi pe care misiona
rismul le va lua - să se apropie de 
sutele de milioane ale Asiei, Africii şi 
Oceaniei, mesajul de speranţă va 
ajunge la ei pe calea emisiunilor 
prin satelit. Şi aceste emisiuni vor 
însemna o făgăduinţă care să nu deza
măgească - că vor urma oamenii.

Populaţii uriaşe sunt încă ţinute 
în captivitate spirituală - graniţe 
închise şi o ideologic atee în China, 
fanatism şi ignoranţă în ţările isla
mice, spiritism şi păgânism în In
dia, Asia de sud-est şi Oceania, 
sărăcie şi resemnare în Africa. Poate 
că şi imobilismul, materialismul şi 
creştinismul diluat al multor creştini 
europeni şi americani reprezintă o 
piedică la fel de teribilă.

Toate acestea nu sunt, însă, 
pentru Dumnezeu, un motiv de re
semnare şi de restrângere a proiec
telor. Ca întotdeauna în istorie, El 
scoate la iveală resurse noi şi-le 
aruncă în lupta finală. Prin Isaia,
El mărturisea: „M ă uitam împrejur, 
şi nu era nimeni să M ă aju te ... nu 
era cine să Mă sprijinească; atunci 
braţul Meu Mi-a fost într-ajutor şi 
urgia Mea M-a sprijinit!" (Is. 63.5). 
Braţul Lui i-a condus astăzi pe sa
vanţi la descoperiri pe care să le pună 
în slujba Evanghelici. Rezultatul 
este incredibil şi irezistibil. încer
carea de a vorbi, în termeni obiş
nuiţi sau ştiinţifici, despre perfor
manţele computerelor şi sateliţilor 
care se folosesc pentru transmisia 
digitală nu reuşeşte decât să cople
şească pe oricine. Viteza, complexi
tatea, precizia şi acţiunea universa
lă fac din aceasta cu adevărat „ur
gia" cu care Dumnezeu va împlini 
„pe deplin şi repede“ hotărârea Sa 
de a vesti mântuirea pentru întreaga 
omenire. Folosite de o biserică „ce 
se iveşte ca zorile, frumoasă ca 
luna, curată ca soarele, dar cum
plită ca nişte oşti sub steagurile 
lor“ (Cânt. Cânt. 6,10), aceste mij
loace realizează imposibilul.

Un program com plex
Reţeaua adventistă de comu

nicaţii globale are patru obiective 
principale:

1) Să ofere permanent programe 
misionare de cea mai bună calitate, 
adaptate diferitelor culturi, care să 
fie folosite în activităţile proprii ale 
comunităţilor sau să ajungă direct 
în case, în ţările în care biserica nu 
poate activa în libertate. Planul 
iniţial are în vedere patruzeci de 
limbi, dar teoretic nu există limite 
pentru numărul de limbi utilizate. 
Nu toate campaniile evanghelistice 
vor fi realizate în America de nord 
şi transmise pe celelalte conti
nente. Unele dintre proiectele 
misionare vor fi efectiv organizate 
în diferite ţări din lumea întreagă, 
mesajul şi formatul fiind modelate 
după nevoile locale şi transmise 
pentru a fi folosite în ţări cu o cul
tură asemănătoare. în primăvara 
următoare, un asemenea program 
va fi realizat din America de sud, 
de pastorul Alejandro Bulion. In 
1999-2000, pastorul Mark Finley 
va conduce o serie de 8-10 asemenea 
campanii, în diferite puncte de pe glob. 
Proiectul se numeşte Faptele Apos
tolilor 2000. Bucureştiul este unul 
dintre oraşele propuse pentru Europa.

2. Să asigure un program con
tinuu de susţinere spirituală şi misi
onară a bisericilor de pretutindeni. 
Oferta va fi flexibilă, astfel încât 
fiecare teritoriu, fiecare uniune, con
ferinţă sau chiar comunitate să poată 
avea ritmul său propriu - pregătirea 
comunităţii, pregătirea terenului, 
acţiunea misionară propriu-zisă, 
consolidarea şi instruirea pentru 
misiune a celor nou convertiţi.

3. Să pună la dispoziţia întregii 
biserici cele mai valoroase resurse 
educaţionale ale bisericii, prin or
ganizarea unui sistem de cursuri la 
distanţă, cu predare, instruire inter
activă şi examinare centralizată.
Cu costuri reduse, tot ce are mai bun 
biserica, în domeniul teologiei, pas- 
toraţiei, educaţiei, familiei, (continuare 

în pag. 1 4 )_____________________________

a b
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E D IT O R IA L  S P E C IA L

I
n drumul nostru greoi spre 
casă , constatăm cu uimire 
forţa iubirii Domnului, călă- 
uzindu-Şi poporul, susţinându-1, în- 
curajâdu-1, arătându-i kilometrajul, 

corectând anumite direcţii, 
tendinţe şi chiar traiectorii cu 
bătaie lungă.

Cu siguranţă că preocuparea 
exagerată de noi înşine şi de drep
tatea noastră ne-a marcat chipul, 
de atâtea ori, cu un alt sigiliu decât 
cel aşteptat şi dorit; cu o ştampilă a 
tristeţii, a luptei, a înfrângerii şi 
chiar a descurajării.

Acest lucru este chiar de temut. 
Să tot aştepţi să fii pecetluit cu 
chipul distins al Domnului tău, iar 
înainte de această lucrare sfântă, 
neatent la detenta eului tău, să iei 
chipul propriei tale distrugeri!...

De fapt, ce experienţe se oglin
desc pe faţa noastră? Câtă bucurie 
ne aduce „vestea mântuirii" ?

Acum, aşteplătorii Domnului 
Hristos trăiesc şi radiază bucuria 
mântuirii, pe de-o parte, pentru 
atâtea Magdalene, pentru aţâţi 
Zachei, pentru aţâţi tâlhari, 
slăbănogi, uscaţi, surzi, orbi şi 
muţi, iar pe de alta, pentru aţâţi 
oameni ca Noe, care construiesc şi 
cheamă, ca Avraam, care înalţă al
tare, ca Ieremia, care smulg şi taie, 
zidesc şi sădesc, sau ca Pavel, care 
cheamă la pocăinţă cetăţi ale idola
triei, sub ochii noştri.

în faţa acestor realităţi, fiinţa 
noastră nu poate decât să se bu
cure. Un creştin fericit este unul 
dintre mijloacele prin care Dum 
nezeu Se face cunoscut. Prin bucu
ria sa, el 11 reprezintă pe Domnul. 
Creştinii sunt singurii oameni din 
lume care au perm anent motive 
să fie bucuroşi. Cu cât vom fi mai 
aproape de Domnul Isus, cu atât 
vom fi mai fericiţi.

Fratele Robert Folkenberg, 
preşedintele Conferinţei Generale, 
spunea astfel: „Să-L  reprezentăm 
noi pe Tatăl din cer în culori atât

de sumbre, încât, pentru mulţi, să 
se piardă tot ce este atrăgător'? Ne 
este greu să înţelegem că princi
pala caracteristică exterioară a 
creştinilor nu este ţinerea Sabatu
lui, renunţarea totală la consumul 
alimentelor necurate, abstinenţa de 
la folosirea tutunului, alcoolului şi 
drogurilor? Pe creştini îi defineşte, 
în primul rând, inima schimbată 
prin harul Domnului, o inimă 
cuprinsă şi stăpânită de iubirea 
Domnului Isus. O astfel de per
soană va atrage lumea. Bucuria 
este foarte importantă. Acea bu
curie care ne luminează faţa. Dom
nul Isus este sursa acestei 
bucurii1' .

Creştinii sunt singurii oa
meni din lume care au per
manent motive să fie bucuroşi

• Primul motiv de bucurie îl 
reprezintă descoperirea adevărului 
biblic, în contrast cu cel popular, 
tradiţional, ştiut.

Faptul că, în pivniţa aglomerată 
a sufletului, s-a aprins lumina Sfin
telor Scripturi şi acum pot să văd 
pe ce calc şi să nu m ă împiedic de 
nimic este un mare motiv de bu
curie. Lumina „Cărţii" străluceşte 
pe chipul marilor căutători şi 
descoperitori. Câtă bucurie!
Trăieşti în lumină!

• Al doilea motiv este faptul că 
am descoperit 1111 Tată care ne-a 
căutat când eram pierduţi. Ne-a 
căutat insistent, ne-a venit în întâm
pinare (Gen. 3,8.9) şi continuă să o 
facă.

Marele motiv pentru care El ne 
caută şi ne iese înainte 1111 este ca 
să ne pedepsească sau să ne dis
trugă, ci să nc izbăvească şi să ne 
atragă înapoi la Sine.

• în al treilea rând, El ne-a 
asigurat libertatea. Nu mai suntem 
condamnaţi la robie. Printr-un act 
legal cutremurător, crucea, act pe 
care niciodată nu-l vom înţelege pe 
deplin, El ne dă posibilitatea să nc

prezentăm în faţa universului, ca şi 
cum nu am fi păcătuit deloc.
Acesta este „harul minunat al 
Domnului Isus Hristos1". Avem 
acest har de la Domnul, însă harul 
Domnului nu are în centru doar tre
cutul nost™. A fi iertat Iară să ţi se 
dea putere ca să nu mai păcătuieşti
- să nu mai calci poruncile Lui - ar 
fi o lucrare neterminată pentru un 
Dumnezeu căruia îi place să ducă 
totul la desăvârşire. El vrea să ne îm
pace cu Sine, dar să ne şi vindece.

• Un alt motiv al bucuriei este 
„judecata de apoi11, judecata care 
vine. Cineva ar putea întreba nedu
merit: cum este posibil ca o gene
raţie care trăieşte chiar înaintea 
judecăţii finale să fie într-adevăr 
bucuroasă?

în Psalmul 98,4, stă scris: 
„Strigaţi către Domnul cu strigăte 
de bucurie, toţi locuitorii pământu
lui!11 Apoi, în versetele 8 şi 9: „Săbată 
din palme râurile, să strige de bu
curie toţi munţii înaintea Domnului! 
Căci El vine să judece pământul!11

Acest Psalm cheamă tot pămân- 
tul, chiar şi natura, să izbucnească 
în veselie. De ce? Pentru că D om 
nul vine cu judecata Lui. De ce 
judecata care vine poate să ne facă 
să izbucnim în veselie? Pentru că 
judecata înseamnă sfârşitul întregii 
nedreptăţi, sfârşitul durerii, al 
morţii, al tristeţii, al lacrimilor.

Domnul îşi arată dreptatea, în 
prezenţa întregului univers. Se ter
mină domnia păcatului şi se resta
bileşte armonia de la început, în 
întreaga creaţiune.

Cât de bucuroşi ar trebui să 
fim, cunoscând dinainte acest final 
glorios! Dar, dacă nu putem fi 
fericiţi în faţa judecăţii. înseamnă 
că nu suntem prieteni cu 
Judecătorul nostru.

Faţa noastră trebuie să le comu
nice vecinilor, prietenilor şi cole
gilor că avem o viaţă fericită, 
fiindcă suntem prieteni cu Domnul 
Isus. Această bucurie îi va atrage 
pe oameni, pe copii şi chiar pe 
bătrâni. îi va atrage pe toţi la El. 
Secretul se află în legătura noastră 
cu Domnul Isus.

Avem nevoie să trăim bucuria 
mântuirii.

Stelian lacob, pastor la laşi, Conferinţa 

Moldova, şi membru în Comitetul Con

ferinţei Generale
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Dumnezeul cart cheamă
O nouă privire asupra cărţii lui lona

Cuvântul Domnului a vorbit Iui 
lona, fiul Iui Amitai (lona 1,1).

G
ând,ţ,-vă că Dumnezeu îi 
cheamă pe oameni pe 
nume. El ne cunoaşte 
părinţii şi trecutul. El ştia că lona 
era fiul lui Amitai. Când îi cheamă 

pe oameni, Dumnezeu nu spune 
doar: „Hei, tu!“ . El îi cheam ă pe 
nume.

Credinţa în Dumnezeul Scrip
turii ne dă personalitate şi auten
ticitate. Mişcarea filosofică 
modernă numită „existenţialism14 
spune că nu există un scop suprem 
al vieţii. Existenţialiştii susţin cu 
tărie că viaţa omului este absurdă 
şi fără valoare. Dai' creştinii care 
cred în Biblie gândesc altfel. Noi 
credem că Domnul cerului şi al 
pământului ne-a dat fiecăruia viaţă 
şi iin destin şi chiar că ne cunoaşte 
pe nume!

Dumnezeu l-a chemat pe lona 
şi j-a spus: „Scoală-te, du-te la 
Ni(iive“ (lona 1,2). Ninive, cetatea 
aniică de pe malurile fertile ale flu
viului Tigru, fusese întemeiată de 
Asshur (Nimrod), care plecase din 
ţara Şinear, cam pe vremea îm- 
prăşticrii de la Turnul Babei (vezi 
Gen. 10,9-11; Review and Herald, 
18 oct. 1906). „ în tre  cetăţile lu
mii antice, pe vrem ea când Israel 
era împărţit, Ninive, capitala im
periului asirian, era una dintre 
cele mai mari“ (Profeţi şi regi, 
ed. 1991, pag. 199). C a să asculte 
de porunca lui Dumnezeu, lona 
ar fi trebuit să călătorească foarte 
mult prin deşert - cam  1200 de 
kilometri, mergând pe jos. Cu 
toate acestea, nu călătoria în sine 
îl deranja, ci mai degrabă însăşi 
Ninive.

Jo Ann Davidson

„Ninive?“ trebuie să fi întrebat 
lona şocat. „Capitala celui mai în 
verşunat duşman al lui Israel?“ 
Pentru lona, Ninive însemna cen
trul puterii asiriene, ameninţarea 
înseşi existenţei lui Israel. Cetatea 
Ninive întruchipa tot ce ura lona la 
popoarele păgâne. El îi cunoştea 
faima de cetate idolatră, împietrită 
în păcat, şi nimic nu i se părea mai 
respingător, mai neplăcut sau mai 
tulburător decât a merge acolo ca 
să predice pocăinţa.

Dumnezeu cunoaşte pe nume 
toţi oamenii şi toate locurile - şi 
niciodată nu putem pretinde că 
ştim ce intenţionează El să facă. 
Cine s-ar fi gândit că Dumnezeu 
avea alte planuri decât judecata, 
pentru cetatea nelegiuită Ninive? 
Aceasta trebuie să n e  amintească 
faptul că nu putem prezice tot
deauna pe cine va converti Dum
nezeu în viitorul apropiat. Am 
putea fi surprinşi aflân cine este ur
mătoarea persoană pe agenda Sa.

Cu siguranţă că Dumnezeu l-a 
uimit pe lona! Pentru că l-a trimis 
la o cetate păgână - una dintre cele 
mai renumite cetăţi ale păgânismu- 
lui, de pe faţa pământului.

Şi, culmea, Dumnezeu îl trimitea 
într-o misiune tară precedent. 
D intre toţi solii lui D um nezeu, 
nimeni în afară de lona nu mai 
prim ise vreodată un astfel de 
mandat. Domnul făcea un lucru 
nou pentru lona - un lucru nou, 
şocant şi minunat, pe pământ. El 
a contravenit tuturor aşteptărilor 
israeliţilor de atunci, mani- 
festându-Şi iubirea pentru 
oameni care nu erau descendenţi

ai lui Avraam. El îşi trimitea 
primul apostol la neamuri!

C
u toate acestea, lona părea 
că preferă ca providenţa 
divină să ajungă numai la 
israeliţi. Situaţia era extrem de 

dramatică. O dată cu porunca lui 
Dumnezeu: „Scoală-te, du-te la 
Ninive, cetatea cea mare, şi strigă 
împotriva ei. Căci răutatea ei s-a 
suit până la Mine!“ (lona 1,2), în 
tre lona şi Iahve a început un con
flict al voinţelor. Arheologii au 
dezgropat numeroase inscripţii an
tice asiriene. Ele arată că Dum
nezeu S-a exprimat exact, când S-a 
referit anume la mândria, încrede
rea în sine şi cruzimea asirienilor 
(vezi Is. 10,12.13; Naum 3,1.19).

Să analizăm afirmaţia lui Dum
nezeu: „Răutatea ei s-a suit până 
la M ine“ . Acesta este un limbaj 
oficial juridic. Demnul a început 
judecata. Suntem aduşi în prezenţa 
lui Dumnezeu, care judecă. Ur
mează să fie strigată şi judecată o 
cauză. Ni se aduce aminte că El 
domneşte peste toate popoarele. 
Deşi se aud glasuri recente care 
caută să ne calmeze conştiinţa, 
susţinând exclusiv că „Dumnezeu 
este iu b ire " , observăm  aici (şi în 
toată Scriptura) că Dumnezeu 
ţine cont de răutatea oamenilor. 
N inive era într-o situaţie foarte 
gravă.

A mai fost, însă, o surpriză, 
pentru că acest anunţ era şi un 
semn al îndurării lui Dumnezeu. 
Da. oamenii din Ninive erau nele
giuiţi cu faimă, iar lui lona i se 
poruncea să vestească în Ninive o 
solie a judecăţii.

Totuşi asirienii puteau fi re
cunoscători pentru aceasta. Cel

Curierul Adventist • Octombrie 1997 5



mai mare blestem care poate veni 
peste un popor este ca Dumnezeu 
să Se îndepărteze de el, aşa cum 
spusese prin Osca: „Efraim  s-a 
lipit de idoli: lasă-1 în pace!“
(Osea 4,17).

Dar îndurarea acordată Ninivei 
era doar începutul uimitoarei 
atenţii la detalii a lui Dumnezeu. 
Am observat că El cheamă o per
soană pe nume şi îi dă un mandat. 
Acesta este un model obişnuit în 
Vechiul Testament. Ceea ce s-a în
tâmplat după aceea a fost, însă, cu 
totul neobişnuit.

,,Şi Iona s-a sculat să fugă la 
Tars, departe de faţa Domnului" 
(Iona 1,3). Cea mai şocantă sur
priză a fost refuzul categoric al lui 
Iona de a-şi aduce la îndeplinire 
misiunea. La început, Moise şi 
Ieremia, de asemenea, s-au retras 
din faţa chemării divine, dar sfi
darea directă a lui Iona a mers 
mult mai departe decât ezitarea 
lor. Urmarea a fost că o serie de 
fenomene teribile s-au acumulat, 
unul după altul, în timp ce Dum
nezeu îl urmărea pe Iona. Furtuna 
violentă pe mare, supravieţuirea 
lui Iona în stomacul unui peşte, 
convertirea în masă a unei mari 
cetăţi păgâne - acestea nu erau de
loc întâmplări obişnuite.

Dar înaintăm prea mult. Obser
văm că, numai în versetul 3, sun
tem informaţi de două ori că Iona 
a fugit „departe de faţa Domnu
lui11 . O singură dată ar fi destul de 
şocant. Şi totuşi, această repetare 
într-un singur verset, ne obligă să 
vedem ironia situaţiei, nemaivor- 
bind de faptul că omul care credea 
că poate să fugă din faţa Domnului 
era un profet! Observaţi, de aseme
nea, că Iona nu doar a plecat, ci a 
fugit!

Mai mult decât atât, în acelaşi 
verset, se menţionează de trei ori 
că Iona a mers ,,la Tars“ , adică el 
călătorea exact în direcţia opusă 
celei în care i se poruncise să 
meargă! Ninive se alia la nord- 
est, iar Tarsul la vest. Versetul 
acesta subliniază de trei ori 
mărimea răzvrătirii lui Iona.

în timp ce ,,se gândea la gre
utăţile şi la aparentele imposibili
tăţi ale acestui mandat, el era ispi

tit să pună la îndoială înţelepciu
nea chemării11 divine. Altfel spus, 
ce „se putea câştiga prin vestirea 
unei asemenea solii în această cetate 
trufaşă11? (Profeţi şi regi, ed. 1991, 
pag. 199). Poate că, dacă el ar ignora, 
pur şi simplu, aceste porunci divine, 
acei păgâni dispreţuiţi ar fi pedepsiţi, 
pentru că, fără îndoială, ei nu s-ar 
iî gândit singuri să se pocăiască. 
Probabil Iona s-a gândit că, dacă 
Dumnezeu ar mai fi avut puţin 
timp să Se gândească la această si
tuaţie, poate S-ar fi răzgândit.

Una dintre temele fun
damentale din această 

carte este tenacitatea, 
perseverenţa, lui Dum
nezeu. Iona nu ascultase 

şi încerca să fugă de El, 
dar Dumnezeu l-a ur
mărit cu orice preţ.

Sunt astăzi oameni care cred că 
Dumnezeu Se maturizează. Această 
teorie contemporană poartă nu
mele de „teologie procesuală11, 
prin care se înţelege că gândirea 
lui Dumnezeu se maturizează prin 
experienţă, aşa cum se întâmplă cu 
gândirea noastră; că El gândeşte 
din ce în ce mai bine, pe măsură ce 
cugetă la ce se întâmplă în lumea 
pe care a creat-o. Cu alte cuvinte. 
Dumnezeu Se înţelepţeşte, urmă
rind evenimentele, şi descoperă 
modalităţi mai bune în care să-Şi 
conducă împărăţia.

Relatarea din cartea lui Iona, ca 
şi din întreaga Scriptură, contra
zice ferm acest punct de vedere. 
Deoarece ne descoperă cât de 
perseverent a fost Dumnezeu pen- 
tru a face ca solia Lui să ajungă la 
Ninive. Dumnezeu nu a învăţat de 
la Iona. Nici nu a lacul greşeli. 
Iona a rămas solul ales de El, cu 
toate că refuzase misiunea în
credinţată şi încercase să fugă. 
Dumnezeu nu S-a răzgândit nici 
cu privire la Ninive.

„D ar Domnul a făcut să sufle 
pe mare un vânt năpraznic11 (Iona

1,4). De dragul lui Iona, s-a 
dezlănţuit o furtună. Ea biciuia 
marea şi ameninţa să scufunde co 
rabia. Scopul era să distrugă in
flexibilitatea lui Iona. Elementele 
naturii şi mulţi marinari nevinovaţi 
erau prinşi în această situaţie peri
culoasă, împreună cu Iona şi din 
cauza lui.

Atât în Vechiul, cât şi în Noul 
Testament, se găsesc mărturii am
ple (vezi, de pildă, Ier. 23,19.20;
Ps. 107,23-31) că toate procesele 
din natură depind de porunca lui 
Dumnezeu. Scriptura contrazice 
părerile actuale, potrivit cărora uni
versul ar fi un sistem închis, care 
nu are nimic de-a face cu religia 
sau cu lucrarea lui Dumnezeu.

C
hiar aici, în cartea lui Iona, 
vântul a început să sufle. 
Dumnezeu a făcut să se 
dezlănţuie furtuna - El a acţionat. 

Dumnezeu a recurs la măsuri ex
treme, ca să-i arate lui Iona cât de 
mult îl iubeşte atât pe el, cât şi 
cetatea Ninive. Acesta era un semn 
al harului Său special.

Dumnezeu considera că solia 
Sa era atât de importantă, iar per
soana aleasă de El atât de potrivită, 
încât a pus în m işcare natura, ca 
să-l ajute pe alesul Lui să-şi înde
plinească lucrarea. Aşa cum Se 
luptase cu Iacov la pârâul Iaboc, 
Dumnezeu a început să Se lupte 
acum cu Iona. Una dintre temele 
fundamentale din această carte 
este tenacitatea, perseverenţa lui 
Dumnezeu. Iona nu ascultase şi 
încerca să fugă de El, dar Dum
nezeu l-a urmărit cu orice preţ. 
„Corăbierii s-au temut, au strigat 
fiecare la dumnezeul lui11 (Iona 
1,4.5). Spre onoarea lor, marinarii 
păgâni au înţeles că nu era o fur
tună obişnuită, ci una pusă la calc 
de Dumnezeu.

,, | Dar] Iona s-a coborât în fun
dul corăbiei11 (vers. 5). Aşa cum s-a 
arătat deja, textul menţionează de 
două ori că Iona a încercat să 
„fugă departe de Faţa Domnului11, 
subliniind zădărnicia acestei încer
cări. Acum suntem informaţi din 
nou că Iona „ a  coborât11. Lucrul 
acesta îl găsim mai întâi în 
versetul 3, unde se spune că Iona,
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încercând să fugă de porunca lui 
Dumnezeu, „a coborât la lalb [Joppa]“ 
şi, după unele traduceri, ,,a cobo
rât" în corabie. I i i  versetul 5, vedem 
că „a  coborât în fundul corăbiei". 
Iona a coborât permanent, tot mai 
jos, în încercarea lui nesocotită de 
a fugi de mandatul divin.

Furtuna vuia ameninţător, iar 
căpitanul corăbiei, „peste măsură 
de îngrozit" (Ibid., pag. 200), a 
verificat corabia de la un capăt la 
altul, găsindu -1 pe Iona dormind.

„Scoală-te“ , i-a zis el. Ob
servaţi marea asemănare dintre ex
clamaţia căpitanului şi chemarea 
iniţială a lui Dumnezeu, din 
versetul 2, „Scoală-te“ . Cuvântul 
acesta trebuie să fi sunat ca o bat
jocură pentru Iona. Era chiar cu
vântul prin care Dumnezeu îi 
tulburase viaţa plăcută, cu câteva 
zile mai devreme. „Scoală-te şi 
cheamă pe Dumnezeul tău !“ (vers. 
6). Observaţi ironia faptului că un 
corăbier păgân îl imploră pe un 
profet evreu să se roage Dum 
nezeului său.

,,Au tras la sorţ, şi sorţul a 
căzut pe Iona“ (vers. 7). Ascultaţi 
răspunsul lui Iona. El a ocolit toate 
întrebările despre oraşul, ţara şi 
ocupaţia lui şi a răspuns doar la a 
patra întrebare: „Sunt evreu şi mă 
tem de Domnul, Dumnezeul 
cerurilor" (vers. 9). Din nou, ce 
ironie splendidă: Iona nu dorise 
să-i vestească mântuirea cetăţii 
Ninive! Dar acum era constrâns să 
le vorbească despre Dumnezeu m a
rinarilor păgâni din corabie.

Şi totuşi, Iona recunoştea că 
Dumnezeul căruia I se închina el 
nu era un zeu naţionalist, ci era 
Yahveh, Dumnezeul cerului şi al 
pământului, însuşi Creatorul.

„C e ai făcut?" l-au implorat 
marinarii. „D e ce nu ai ascultat de 
uri Dumnezeu atât de mare şi cum 
de le-ai gândit să scapi din mâna 
Creatorului însuşi?" Aceste cu
vinte exprimă mirarea, uimirea, 
spaima lor faţă de fapta lui Iona, 
de a fugi de Dumnezeul cerului şi 
al pământului. Furtuna înfrico
şătoare le predica marinarilor 
despre atotputernicia lui Dum
nezeu, într-un mod mai elocvent 
decât ar fi putut-o face cuvintele.

Prin contrast cu Iona, marinarii 
erau impresionaţi, fiindcă, tară în
doială, nu vedeau în el nimic 
deosebit de bun sau de virtuos. De 
fapt, inima lor a fost mişcată de 
înţelegerea faptului că el era un 
om neascultător. Dar, mai presus 
de toate, au înţeles că  există un 
Dumnezeu, un Dumnezeu care gu
vernează! Dumnezeu ajunsese 
până la ei, în pofida solului Său 
îndărătnic.

„Cuvântul Domnului a 

vorbit a doua oară lui 
Iona“ (Iona 3,1)- Prin- 
deţi-vă de aceste cuvinte! 
Desigur că ele sunt 

unele dintre cele mai în
curajatoare cuvinte din 
Scriptură!

„C e să-ţi facem?" au întrebat 
ei (vers. 11). Ei îl recunoscuseră 
pe Dumnezeul căruia 1 se închina 
Iona. Acum îl întrebau pe Iona ce 
atitudine trebuie să ia. Marinarii 
şi-au mărturisit teama şi au căutat 
remediul. „C e să-ţi facem pentru 
ca Dumnezeu să nu Se mânie? 
Spune-ne şi vom asculta."

Iona a răspuns:* „Luaţi-mă şi 
aruncaţi-mă în mare, şi marea se 
va linişti faţă de voi! Căci ştiu că 
din vina mea vine peste voi 
această mare furtună!" (vers. 12). 
Iona nu era un martir evlavios. El 
ştia că merită moartea pentru 
grava sa neascultare. El cunoştea 
Scripturile ebraice şi învăţătura lor 
despre moartea celor răi. Ştia că 
neascultarea sa nedemnă îi pusese 
pe toţi în primejdie, dar a ales cu 
încăpăţânare să se înece, în loc să 
se pocăiască. Ce s-ar fi putut în
tâmpla dacă Iona s-ar fi pocăit, 
chiar acolo, de fuga de misiunea 
sa, şi s-ar fi rugat ca  Dumnezeu 
să-i salveze pe el, echipajul şi co
rabia? Ce ocazie de mărturisire a 
pierdut Iona!

După ce s-au luptat pentru un 
timp, în zadar, să-i salveze viaţa

lui Iona, a trebuit ca marinarii să 
facă această alegere teribilă. „Apoi 
au luat pe Iona şi l-au aruncat în 
inare. Şi furia mării s-a potolit" 
(vers. 15). Prin potolirea bruscă a 
furtunii, braţul lui Dumnezeu, al 
Celui Sfânt, s-a manifestat atât de 
surprinzător, încât pe marinari „i-a 
apucat o mare frică de D om nul".
Ei se temuseră foarte tare de fur
tună, dar acum se temeau şi mai 
mult de Domnul (vers. 16).

C
e contrast izbitor între Iona 
şi m arinari! Marinarii 
păgâni fuseseră dispuşi să 
facă tot ce le stătea în putere ca 

să-i salveze viaţa. Iona iu i dorea să 
facă un astfel de efort pentru păgânii 
din Ninive. Deşi era ortodox, corect, 
în convingeri. Iona n-a ascultat de 
Dumnezeu. El pretindea că se 
teme de Dumnezeu, dar laptele 
sale i-au contrazis mărturisirea.

Ce i s-a întâmplat, însă, lui 
Iona? „Dom nul a trimis un peşte 
mare să înghită pe Iona" (vers.
17). Şi „Iona s-a rugat Domnului 
din pântecele peştelui" (Iona 2,1).

în rugăciunea sa, el nu a spus 
însă nimic despre răzvrătirea sa şi 
despre păcatul său. A admis că 
trece prin mari necazuri, dar nu a 
recunoscut deloc motivul acestora.

Această rugăciune a lui Iona 
trebuie să ne amintească faptul că 
ne putem ruga chiar atunci când 
am greşit, când propria noastră 
neascultare a adus răul peste noi. 
Deseori, atunci ne este cel mai 
greu să ne rugăm. Autocondam- 
narea ne face să credem că nu 
avem dreptul să apelăm la Dum
nezeu sau că, dacă o facem, 
desigur că nu merităm ajutorul 
Său. Dar Iona a descoperit harul 
lui Dumnezeu chiar în momentul 
în care situaţia sa părea tară 
speranţă - când, după toate 
aparenţele, nu trebuia să aştepte 
nimic de la El. în sfârşit, Iona a 
învăţat că „M ântuirea vine de la 
Domnul" (vers. 9).

Dar ce s-a întâmplat cu Iona? 
„Domnul a vorbit peştelui, şi 
peştele a vărsat pe Iona pe 
pământ" (vers. 10). Iona a fost 
depus pe ţărm. Iahveh îl aştepta 
încă, acolo.
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„Cuvântul Domnului a vorbii a 
doua oară lui lona" (lona 3,1). 
Prindeţi-vă de aceste cuvinte! 
Desigur că ele sunt unele dintre 
cele mai încurajatoare cuvinte din 
Scriptură! lona se răzvrătise in
tenţionat şi cu încăpăţânare îm 
potriva lui Dumnezeu. Dar, 
uimitor, chiar neascultarea lui nu 
era de ajuns ca să-L facă pe D um 
nezeu să-i întoarcă spatele. Sun
tem surprinşi că, în pofida 
neascultării lui, Dumnezeu l-a che
mat. El este Dumnezeul care 
cheamă a doua oară - pe Avraam, 
pe Iacov, pe David, pe Petru. 
„Domnul a zis: ’Simone, Simone, 
Satana v-a cerut să vă cearnă ca 
grâul. Dar Eu M-am rugat pentru 
tine, ca să nu se piardă credinţa ta; 
şi, după ce te vei întoarce la Dum
nezeu, să întăreşti pe fraţii tăi’“ 
(Luca 22,31.32).

„încă patruzeci de zile, şi 
Ninive va fi nimicită" (lona 3,4). 
Lui lona din nou i s-a poruncit să 
vestească această solie şocantă.
Era vestită judecata. Iar răspunsul 
niniviţilor a fost incredibil. De la 
înalta societate până la cei mai 
săraci, oamenii de orice nivel so
cial din Ninive s-au smerit în faţa 
lut Dumnezeu. Dc la rege până la 
cerşetor, fiecare ,,s-a acoperit cu 
un sac şi a şezut în cenuşă“ (vers. 6).

„Dumnezeu a văzut ce făceau 
ei şi că se întorceau de la calea lor 
ceji rea. Atunci Dumnezeu S-a căit 
de răul pe care hotărâse să li-1 
facă, şi nu li l-a făcut" (vers. 10). 
Niniviţii au făcut mai mult decât 
adevăra te  fap te  de p en iten ţă .
Ei s-au  schimbat în sufletul lor. 
„Ei se întorceau de la calea lor 
cea rea.“ Astfel, în mod para
doxal, prezicerea lui lona era 
adevărată.

Ne mai aşteaptă, însă, o sur
priză: „Lucrul acesta n-a plăcut de
loc lui lona, şi s-a mâniat“ (lona 
4,1). întoarcerea niniviţilor a avut 
ca rezultat îndepărtarea mâniei lui 
Dumnezeu (lona 3,10). Dar asupra 
lui lona a avut un efect opus. „L u 
crul acesta l-a mâniat la culme pe 
Iona“ (lona 4,1, după versiunea 
ebraică). Suntem contrariaţi de 
reacţia lui.

lona nu era atât de supărat pen
tru că Domnul Se căi se, ci pentru 
cine Se căise - pentru această 
oferire fără discriminare a com
pasiunii divine unor oameni de o 
răutate notorie. Să le ofere în
durarea Sa niniviţilor decăzuţi? 
Dumnezeu trebuie să fie mai strict 
cu bunăvoinţa Sa, gândea lona. 
lona era furios pentru că Dum
nezeu este încet la mânie!

„S-a rugat Domnului şi a zis: 
’Ah! Doamne, nu este aceasta 
tocmai ce ziceam eu când eram 
încă în ţara mea? Tocmai lucrul 
acesta voiam să-l înlătur fugind la 
Tars. Căci ştiam că eşti un Dum 
nezeu milos şi plin de îndurare, în
delung răbdător şi bogat în 
bunătate şi că Te căieşti de rău!’“ 
(vers. 2). Pentru prima dată, lona a 
arătat în mod deschis motivul pen
tru care încercase să fugă de che
marea sa la Ninive. El era preocu
pat de reputaţia sa, în cazul că 
Dumnezeu nu ar fi executat jude
cata prezisă.

în realitate, însă, niniviţii nele
giuiţi nu se deosebeau de lona.
Toţi erau păcătoşi răzvrătiţi, care 
meritau numai pedeapsă. Dar Dum 
nezeu, în harul Său, hotărâse să le 
arate îndurare şi lor, şi lui. lona era 
dispus să primească această milă 
numai el, nu şi Ninive. De aceea, 
în lona 4,3, el s-a rugat astfel lui 
D um nezeu : „A c u m , D oam ne, 
ia -m i viaţa, căci vreau mai bine să 
mor decât să trăiesc!" lona nu 
putea înţelege de ce Dumnezeu 
prelungise timpul de har pentru 
Ninive. El nu dorea să mai tră
iască, dacă Dumnezeu îi putea 
ierta pe asirienii nelegiuiţi.

„Domnul a răspuns: ’Bine faci 
tu dc te mânii?’“ (vers. 4). Era un 
răspuns binevoitor. Dum nezeu ar 
fi vrut ca lona să-şi vină în fire şi 
să vadă cât de copilăros se 
poartă. Domnul nu ar fi putu t să 
fie mai b inevoitor fa ţă  de lona. 
Se pare că, după salvarea 
Ninivei, al doilea scop al Său era 
să-l ajute pe acest om să fie un 
credincios mai matur. El îl 
chem a pe lona să se gândească 
iarăşi la reacţia sa, să analizeze 
felul în care gândea.

C
um a răspuns Dumnezeu la 
mânia lui lona? El a pus la 
cale o parabolă (vezi lona 
4,4-8). Aşa cum Se folosise mai 

înainte de un peşte marc, de data 
aceasta Dumnezeu S-a folosit de 
un vierme care, ca şi peştele, a as
cultat de El.

Prin atitudinea sa, lona pretin
dea ca Dumnezeu să distrugă. De 
aceea El a făcut exact aşa, ca să 
vadă cât de mult îi place lui lona 
ca teologia lui să devină realitate 
în propria sa viaţă. Dumnezeu a 
trimis un vierme şi un vânt dogori
tor, planta care îi făcea umbră lui 
lona s-a uscat, iar el s-a întristat 
foarte tare şi a vrut să moară. El 
dorea cu mai mult zel ca neascul
tarea niniviţilor să fie pedepsită 
decât dorea să asculte el însuşi de 
Domnul. „Atunci a dorit să moară 
şi a zis: "Mai bine să mor decât să 
trăiesc!” 1 (vers. 8). Acestea sunt 
ultimele cuvinte ale lui lona, în 
cadrul povestirii. La început, I se 
împotrivise lui Dumnezeu prin fap
tele sale, iar la sfârşit a făcut la fel, 
prin cuvintele lui.

Dar nu lona a avut ultimul cu
vânt. Iahveh i-a mai pus o între
bare: „B ine faci tu de te mânii?" a 
întrebat Dumnezeu (vers. 9). „Hai 
să analizăm mânia asta a ta, lo n a " , 
i-a propus El. Ea sugerează că eşti 
preocupat de această plantă, dar ce 
a însemnat ea pentru tine? Ataşa
mentul tău faţă de ea nu putea să 
fie foarte profund, pentru că ea a 
existat o zi, iar a doua zi a dis
părut. Preocuparea ta era dictată de 
un interes egoist, nu de o iubire 
adevărată. Tu niciodată n-ai avut 
pentru ea devotamentul unui grădi
nar. Dacă ţie îţi parc atât de rău, 
cum crezi că se simte un grădinar 
care lucrează atent o grădină şi o 
urmăreşte cum creşte, doar ca să 
vadă că se usucă şi piere? Asta 
simt Eu pentru Ninive, lona, dar 
mult mai intens. Eu i-am făcut pe 
toţi acei oameni şi chiar pe toate 
acele animale. Eu îi iubesc de 
atâţia ani! Ninive M-a costat efor
turi nesfârşite şi, pentru Mine, 
oamenii din ea înseamnă lumea în
treagă. Durerea ta este nimic, în 
comparaţie cu a Mea, când Mă 
gândesc la distrugerea lor.“
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Nicăieri în Biblie, trăirile su
fleteşti ale lui Dumnezeu şi impli
carea Sa în situaţia noastră nu se 
descoperă mai clar decât aici. Ne
cazurile omului par neînsemnate, 
în comparaţie cu durerea lui Dum
nezeu.

Deci, a zis Dumnezeu, ,,nu tre
buie să cruţ cetatea Ninive?“

Indurarea Sa este cu mult mai 
mare chiar decât cea a poporului 
Său ales!

Iona devenise un prim itor al 
harului lui D um nezeu la fel cum 
avea să se întâm ple şi în cazul 
Ninivei - nefiind pedepsit, aşa 
cum  merita, după dreptate. 
Aceasta este una dintre temele 
principale ale cărţii lui Iona. Şi 
este chiar miezul discuţiei dintre 
el şi Dumnezeu.

Toate acestea ne conduc la 
esenţa iubirii lui Dumnezeu. în 
realitate, El urăşte păcatul, dar nu 
poate suporta ca vreun om să se 
piardă. El detestă răul pentru că 
acesta distruge viaţa şi îl afundă 
pe unul dintre copiii Săi în 
suferinţă şi moarte. D ar D um 
nezeu este îndelung răbdător cu 
cel păcătos. Pur şi simplu, El nu 
poate să-l nimicească. Aşa a pro
cedat El începând cu Adam şi con
tinuând, până astăzi, cu mine şi cu 
tine.

C
a biserică, suntem în 
aceeaşi situaţie în care s-a 
aflat Iona. Dumnezeu ne-a 

spus: ,,Duceţi-vă“ (Matei
28,19.20), iar din experienţa lui 
Iopa trebuie să înţelegem că po
runcile Sale nu pot fi desconside
rate. „O am enii se îngâm fă pentru 
progresul uim itor şi pentru ilumi
narea veacului în care trăim; dar 
Dumnezeu vede pământul plin de 
nelegiuire şi de violenţă" (Ibid., 
pag. 205). Dum nezeu i-a  în 
credinţat Bisericii A dventiste 
m andatul de a vesti solia 
judecăţii de apoi, pentru ca „ lu 
crurile cele mari ale Legii lui 
Dumnezeu - principiile dreptăţii, 
milei şi dragostei, pe care le 
susţine ea“ (Ibid.) - să lie prezen
tate în adevărata lor lumină. El ia 
în serios acest lucru. Dumnezeu 
este cu adevărat hotărât, la fel cum

a fost cu Iona, ca M arele mandat 
să fie adus la îndeplinire.

Poate că noi, asemenea lui 
Iona, ezităm să vestim  o solie a 
judecăţii, atât de şocantă. Poate 
că şi noi suntem derutaţi pentru 
că mila lui D um nezeu a amânat 
judecata pe care o predicăm  de 
atâta timp! S-ar părea că nu ştim 
despre ce vorbim. Şi suntem ca 
Iona care, „gelos pentru renu- 
mele lu i.. .,  a pierdut din vedere 
valoarea infinit mai mare a 
fiinţelor din cetatea aceea" (Ibid., 
pag. 202-203).

Experienţa lui Iona, caz a cărui 
soluţionare rămâne ca model pen
tru cazurile asemănătoare în viitor, 
este o imagine în oglindă. Nu 
cumva şi noi am fugit departe de 
Dumnezeu sau de conducerea Sa 
explicită? Un posibil Iona stă la 
pândă în fiecare inimă.

Fuga noastră Ia Tars 

poate avea loc în sufletul 
nostru, cu mult timp 

înainte de a ne îmbarca 

fizic pe o corabie... 
Putem fugi de El ocupân- 
du-ne toată viaţa cu ac
tivităţi nobile, aşa încât 
nu ne mai rămâne timp 
pentru Dumnezeu.

Care este porunca lui Dum 
nezeu pe care ne este atât de greu 
să o auzim? Ce învăţături din 
partea lui Dumnezeu ne deran
j e a z ă C e  ne face să spunem: 
„Doamne, orice altceva, dar asta 
nu“ ? Care este misiunea divină 
pentru care nu putem renunţa la 
opinia noastră? Cei mai mulţi din
tre noi avem Ninivele noastre, 
cetăţile noastre de scăpare, de 
evadare.

Ninive ar putea li reprezentată 
de îndemnul lui Dumnezeu ca să 
ne schimbăm purtarea, îndeplinind 
o lucrare care necesită mai mult 
decât suntem dispuşi să oferim.

Câţi dintre noi aud cuvântul D om 
nului şi merg în direcţia opusă? 
Fuga noastră la Tars poate avea 
loc în sufletul nostru, cu mult timp 
înainte de a ne îm barca fizic pe o 
corabie. Unii oam eni fug de 
Dum nezeu, chiar fără a-şi părăsi 
locul geografic. Putem  fugi de 
El, ocupându-ne toată  v ia ţa  cu 
activităţi nobile, aşa încât nu ne 
mai răm âne timp pentru Dum 
nezeu. Putem fugi în toate di
recţiile, dar nu acolo unde ne 
trimite Dumnezeu.

în biserică, deseori îi ob
servăm pe alţii care umbresc 
solia, dar fie ca Domnul să 
grăbească ziua în care vom 
începe, în sfârşit, să ne acuzăm 
pe noi înşine în faţa lui Dum 
nezeu. Adevărul este că şi cei 
mai desăvârşiţi dintre noi sunt 
„ticăloşi, nenorociţi, săraci, orbi 
şi goi“ (Apoc. 3,17). în pofida 
multelor lucruri bune pe care le 
facem  pentru această biserică, în 
cele din urmă, ne dăm seama, ca 
şi Iona, că: „N u  fratele meu, nu 
sora mea, ci eu, Doamne, am 
nevoie de rugăciune41, aşa cum 
spune un vechi imn religios. Chiar 
de la început, cu toţii am fost copii 
neascultători.

Mai presus de toate, cartea lui 
Iona ne prezintă un Dumnezeu 
m inunat şi c o m p as iu n ea  Sa 
u im itoare , cu atât mai intensă 
când este pusă în contrast cu 
egoismul lui Iona. Iona nu 
învăţase niciodată să privească 
lum ea şi marele ei număr de 
oameni, prin ochii lui Dumnezeu. 
El avea nevoie să lase ca această 
perspectivă d iv ină să învingă 
egoism ul său firesc. Astăzi şi noi 
avem nevoie de această mare 
com pasiune divină, care să ne 
spele şi să ne cureţe inima.

Jo A m  Davidson predă teologia la

Seminarul Teologie de la Universi

tatea Andrews, Berrien Springs,

Michigan.
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MAREA DATA
Felul în care aşteptăm revenirea Domnului Hristos este mai important 

decât durata timpului de aşteptare.

C
onduceam seria de servi
cii divine la o întâlnire în 
corturi, în vestul central 
al Statelor Unite. La jumătatea săp

tămânii, o familie simpatică m-a in
vitat să iau masa împreună cu ei. 
După strângerea mesei, am început 
să vorbim despre adevăratul motiv 
al invitaţiei; ei doreau să-mi îm 
părtăşească vestea bună că Dom
nul Isus urma să revină înainte de 
sfârşitul anului.

I-am ascultat vorbind despre 
calcule matematice complicate.
Am văzut diagrame ale ciclurilor 
de ani jubiliari. Dar, mai presus de 
toate, am simţit entuziasmul lor că 
Domnul urma să v ină ... şi aceasta 
curând!

Ei se mutaseră din oraş şi cum 
păraseră o fermă, unde îşi puteau 
apăra copiii de haosul care avea să 
cuprindă oraşele Americii în lunile 
lînale ale istoriei pământului. Se 
bucurau de viaţa la ţară, de linişte 
şi de seninătate, de mai mult timp 
împreună cu copiii. Dar con
versaţia nu s-a concentrat asupra 
avantajelor vieţii la ţară. Noi am 
vorbit despre vestea bună - în 
câteva luni, Domnul Isus urma să 
revină.

Gazdele mele au fost amabile 
şi curtenitoare. Nu mi-au pretins să 
fiu de acord cu ele, dar trebuia 
doar să-mi vorbească despre 
vestea bună. Fără să stabilească o 
zi precisă, aceşti oameni erau abso
lut convinşi, pe bâza semnelor şi a 
tabelelor, că Domnul Isus urma să 
vină înainte de sfârşitul anului.

Mi-au cucerit inima. Mi-a 
plăcut de ei. Am fost atras de sin
ceritatea lor evidentă şi de spiritul 
lor creştin, agreabil. Dar existau 
două probleme legate de ceea ce

John McLarty

aveau de spus. Prima era faptul că 
aceasta se întâmpla în vara lui 
1994. Iar Domnul Isus încă nu a 
venit. In al doilea rând, faptul că ei 
erau adventişti. Iar adventiştii ar 
trebui să ştie mai bine. Istoria noas
tră ar trebui să ne înveţe ceva.

Adventiştii din anii 1840 erau 
ferm convinşi că aflaseră, prin cal
culele lor, data revenirii Domnului 
Hristos. îşi trăiau viaţa pe baza 
acestei certitudini. Unii agricultori 
adventişti şi-au lăsat, pur şi sim
plu, recolta de cartofi în pământ.
De ce să recolteze alimente pe care 
nu aveau să le consume niciodată?

22 octombrie 1844 a venit şi a 
trecut, iar Domnul Isus nu a re
venit. Unii dintre primii adventişti 
au continuat să stabileaască date 
timp de câţiva ani după 1844, 
restudiindu-şi şi perfecţionându-şi 
calculele. Dar toate datele s-au 
dovedit a fi greşite.

Pe fondul acesta, adventiştilor 
nu trebuie să le fie greu să îşi 
aducă aminte de afirmaţia Domnu
lui Hristos: „Despre ziua aceea şi 
despre ceasul acela nu ştie nimeni: 
nici îngerii din ceruri, nici Fiul, ci 
numai Tatăl" (Mat. 24,36).

Dar ce putem spune despre 
semnele revenirii Domnului Hris
tos, menţionate în Matei 24 şi 25? 
Nu ne dau ele nişte linii călăuzi
toare privind data când Se va în
toarce Domnul Isus?

Spune-ne când
La începutul capitolului 24 din 

Matei, în timp ce Isus şi cei doi
sprezece părăsesc templul din 
Ierusalim, ucenicii îi atrag atenţia 
la frumuseţea artistică încântătoare

şi la soliditatea impunătoare a 
clădirilor templului. Domnul Isus 
le răspunde astfel: „Vedeţi voi 
toate aceste lucruri? Adevărat vă 
spun că nu va rămâne aici piatră 
pe piatră, care să nu fie dărâmată" 
(vers. 2).

Ucenicii au tresărit. Cum ar fi 
putut să fie distrus templul? 
Desigur că distrugerea templului 
nu ar fi fost posibilă decât la 
sfârşitul lumii.

Puţin mai târziu, şedeau cu toţii 
pe Muntele Măslinilor, faţă în faţă 
cu Ierusalimul, de care îi despărţea 
doar o vale. „Şi ucenicii I-au zis:
’Spune-ne, când se vor întâmpla 
aceste lucruri? Şi care va fi semnul 
venirii Tale şi al sfârşitului veacu
lui acestuia?’" (vers. 3).

Ucenicii doreau o cronologie. 
Isus a început să răspundă astfel la 
întrebarea lor: „Băgaţi de seamă 
să nu vă înşele cineva. Fiindcă vor 
veni mulţi în Numele Meu şi vor 
zice: ’Eu sunt Hristosul!’ Şi vor 
înşela pe mulţi. Veţi auzi de 
războaie şi veşti de războaie"
(vers. 4-6).

Date fiind întrebarea ucenicilor 
şi aceste cuvinte de început, 
aproape mă aştept ca următoarea 
propoziţie să sune cam aşa: 
„Băgaţi de seamă! Aceste eveni
mente dovedesc că Eu sunt chiar 
după colţ. Vindeţi-vă casele, 
lichidaţi-vă conturile şi obliga
ţiunile. Investiţi tot ce aveţi în lu
crarea Evangheliei, fiindcă a doua 
venire este iminentă!"

Dar ce a spus, de fapt, Domnul 
Isus?

„Veţi auzi de războaie şi veşti 
de războaie: vedeţi să nu vă 
spăimântaţi, căci toate aceste lu
cruri trebuie să se întâmple. Dar
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sfârşitul tot nu va fi atunci“
(vers. 6).

Când vedem civilizaţia mon
dială în confuzie, când auzim 
despre profeţi şi hristoşi falşi, 
dorim mult ca Domnul Hristos să 
revină. Cu cât sunt mai rele lu
crurile în jurul nostru, cu atât este 
mai intensă dorinţa noastră ca 
Domnul Isus să vină şi să îndrepte 
toate lucrurile. Dar nu trebuie să 
ne înşelăm, încercând să prezicem 
data revenirii Domnului Hristos, 
pe baza dezordinii care ne încon
joară în lume. „Sfârşitul nu va fi 
atunci."

In continuare, Domnul Isus 
vorbeşte despre distrugerea Ierusa
limului şi despre sfârşitul lumii, 
terminând cu o serie de şase para
bole. Trecând prin acestea, obser
văm o progresiune clară. Primele 
parabole se ocupă de timpul celei 
de-a doua veniri. Parabolele finale 
prezintă caracterul celor care 
.aşteaptă revenirea Sa.

La începutul capitolului 24 din 
Matei, ucenicii întreabă când se 
vor întâmpla anumite lucruri. Pe ei 
îi preocupă cronologia. însă Isus le 
îndreaptă atenţia spre ce se va în
tâmpla. Pe El II preocupă caracte
rul. Apoi ilustrează gândul acesta 
prin cele şase parabole.

Şase moduri de a spune 
acelaşi lucru

' Prima parabolă (vers. 38, 39):
Pe timpul lui Noe, oamenii mân
cau, beau şi se căsătoreau. Viaţa 
şi-a urmat cursul obişnuit - chiar 
până în ziua potopului. Atunci, 
catastrofa a luat lumea prin surprin
dere. Tot astfel, în zilele de pe 
urmă, viaţa îşi va urma cursul 
obişnuit. Nimic nu va părea să fie 
neobişnuit, până când Domnul 
Isus va apărea, în mod neaşteptat, 
pe norii cerului.

Când eram copil, mulţi creştini 
(adventişti şi din alte biserici) pu
neau în legătură pasajul acesta din 
Matei cu explozia divorţurilor în 
Statele Unite, ca şi cum faptul de a 
se însura şi a se mărita ar fi fost 
ceva rău. Dar nu aceasta vrea să 
spună textul biblic. Domnul Isus 
nu vorbea despre o prăbuşire a fi
delităţii conjugale şi a castităţii. El 
descria etapele obişnuite ale vieţii -

starea de nonnalitate - care aveau 
să existe chiar până la sfârşit.

A doua parabolă subliniază 
acelaşi lucru (vers. 40, 41): Doi 
bărbaţi vor fi la câmp - ca de 
obicei. Două femei vor măcina la 
moară - aceeaşi ocupaţie zilnică  a 
lor. Nimic neobişnuit, până când 
unul/una este luat(ă) şi altul/alta 
este lăsat(ă).

Nu trebuie să ghicim ce în
seamnă aceste parabole; ne spune 
chiar Domnul Isus. „Vegheaţi, 
dar, pentru că nu ştiţi în ce zi va 
veni Domnul vostru. Să ştiţi că, 
dacă ar şti stăpânul casei la ce 
strajă din noapte va veni hoţul, ar 
veghea şi n-ar lăsa să-i spargă 
casa" (vers. 42, 43). Iată con
cluzia Domnului Isus: „D e aceea, 
şi voi fiţi gata; căci Fiul Omului 
va veni în ceasul în  care nu vă 
gândiţi" (vers. 44).

Alţii pot să aban
doneze complet 
credinţa în a doua 
venire, din cauza 
alarmelor perma
nent false.

Ucenicilor, voi nu ştiţi când; de 
aceea, fi ţ i  ga ta !

A treia parabolă, care vorbeşte 
despre un stăpân şi despre servii 
lui, subliniază acelaşi gând (vers. 
45-51): Voi nu ştiţi când va reveni 
Domnul Isus, deci fiţi gata. Nu vă 
amăgiţi, crezând că a doua venire 
va avea loc în viitorul îndepărtat. 
Amânarea va duce la dezastru.

Dar, în parabola a patra, Dom
nul Isus subliniază un gând exact 
opus (Matei 25,1-13). In această 
parabolă, despre cele zece fecioare 
care participau la nuntă, El ne aver
tizează împotriva încrederii exage
rate că Domnul va reveni foarte, 
foarte  curând.

Fecioarele neînţelepte nu sunt 
neînţelepte pentru că amână veni
rea mirelui, ci pentru că sunt sigu
re că el va veni foarte curând. în

istorisirea aceasta, cei care pierd 
sunt cei care subestimează  timpul.

Dacă eşti sigur că Domnul Isus 
va veni înainte de sfârşitul anului 
1998 sau înainte de sfârşitul 
mileniului, fii atent! Este posibil să 
ajungi, ca fecioarele neînţelepte, să 
stai afară şi să baţi zadarnic la uşă. 
Poate că nu vei avea resursele 
spirituale de care ai nevoie ca să 
parcurgi tot drumul până în 
împărăţie. Sau, şi mai rău, îi poţi 
face pe alţii să abandoneze com
plet credinţa în a doua venire.

în 1989, am regăsit un vechi 
prieten, la întâlnirea în corturi din 
New Jersey. Stătea la intrare şi dis
tribuia literatură, care susţinea cu 
dovezi că Domnul Isus unna să 
vină în 1994. El distribuie şi astăzi 
literatură care oferă cel puţin date 
aproximative pentru a doua venire. 
Dar a suferit un eşec într-unul din
tre cele mai importante câmpuri 
misionare: familia lui. Pasiunea sa 
pentru ceea ce este dramatic şi cap
tivant, în legătură cu timpul 
sfârşitului, l-a împiedicat să-şi în
deplinească în mod conştiincios da
toriile obişnuite, prozaice, de soţ şi 
tată.

în timp ce lucram la acest,arti
col, am  discutat cu un prieten, care 
mi-a spus că el niciodată nu s-a 
aşteptat să termine liceul, nemai- 
vorbind de colegiu. Era sigur că 
Domnul Isus va veni cu mult 
înainte ca el să aibă timp să facă 
toate acestea. Prin urmare, şi-a 
risipit vremea. Nu s-a dus la colegiu. 
S-a căsătorit mai devreme decât era 
înţelept s-o facă. Pentru că, vezi, nu 
ştii niciodată când va veni Domnul 
îsus şi nu vei mai avea şansa să te 
bucuri de plăcerile vieţii.

Acum, are mai mult de 40 de 
ani şi se gândeşte la pensie. Ar 
vrea să fi urmat o carieră care să-i 
fi oferit ceva mai multă indepen
denţă financiară. Siguranţa lui cu 
privire la a doua venire i-a păgubit 
mult viaţa.

O altă prietenă deplânge faptul 
că nu şi-a luat diploma de maşter 
când era tânără şi fără copii. Nu a 
făcut asta atunci pentru că, după 
părerea ei, ar fi fost o pierdere de 
vreme - Domnul Isus avea să vină 
prea curând pentru ca ea să se mai 
preocupe să-şi facă o carieră.
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Acum, are peste 40 de ani, este 
căsătorită, are copii, este prinsă 
într-un seAdciu care nu oferă nici 
o speranţă de progres şi este sigură 
că are aptitudinea să facă lucruri 
cu adevărat interesante; care ar fi o 
binecuvântare pentru alţii... doar 
dacă ar avea acea diplomă.

Aceşti prieteni sunt ca 
fecioarele neînţelepte. Ei şi-au 
bazat viaţa pe o cronologie scurtă. 
Ei, pur şi simplu, au ştiut că Dom 
nul Isus avea să sosească foarte, 
foarte  curând. Dar au greşit. A r fi 
trebuit să investească mai mult ca 
să se pregătească pentru slujire şi 
mai puţin în teorii privind data 
ospăţului de nuntă.

Ultimele două parabole din se
ria celor şase imprimă în minte, cu 
multă putere, gândul acesta. în pilda 
talanţilor (vers. 14-30), timpul are 
foarte puţin de-a face cu istorisirea. 
Punctul culminant al pildei îl 
reprezintă felul în care este înţeles 
caracterul lui Dumnezeu. Dacă te 
încrezi în El, atunci vei pune la lucru 
darurile pe care ţi le-a dat şi vei 
primi o răsplată generoasă. Dacă ai 
impresia că Dumnezeu este un 
stăpân crud şi zgârcit;, nu îţi vei 
asuma riscuri pentru împărăţia Sa; 
îţi vei mina viaţa şi veşnicia.

Ultima parabolă, cea despre oi 
şi capre (vers. 31-46), ne conduce 
şi mai departe. Aşa cum spune 
Domnul îsus, datoriile vitale care 
ne pregătesc pentru ziua judecăţii 
nu au nimic de-a face cu teoriile 
despre ciclurile de ani jubiliari şi 
cu profeţiile din Daniel şi din A po 
cal ipsa. Pregătirea pentru reveni
rea Domnului Isus constă în a ne 
cheltui pe noi înşine în lucrarea 
practică, obişnuită, de a ne îngriji 
de oameni.

La judecata de apoi, cea mai 
importantă întrebare va fi aceasta: 
Cum ai răspuns faţă de nevoile 
practice ale celor din jurul tău? Ai 
potolit setea celor însetaţi? Ţi-ai 
plecat urechea să-i asculţi pe copiii 
tăi? Le-ai arătat bunătate obişnuită 
oamenilor obişnuiţi?

împărăţia cerurilor se  
aseamănă cu . ..

O parabolă contemporană: A 
doua venire se aseamănă cu un tată 
care avea trei copii şi care, înainte

de a pleca de acasă, le-a dat o listă 
cu treburi şi le-a spus să aibă grijă 
să le facă înainte de a se întoarce el.

Ei bine, dacă aceşti copii îşi 
vor zice: „Tata nu va veni toată 
ziua“ şi dacă vor începe să se bată 
între ei, puteţi fi siguri că tatăl va 
veni acasă când nu se vor aştepta.

Iar dacă aceşti copii vor sta 
toată ziua la fereastra dinspre 
stradă, exclamând cu răsuflarea 
tăiată: ,,Vine!“ , de fiecare dată 
când va da colţul o maşină, şi în 
cazul acesta, când se va întoarce 
tatăl, va fi plâns, ja le şi scrâşnirea 
dinţilor.

Dar dacă aceşti copii se vor în
toarce cu spatele la fereastră, îşi 
vor pune mâinile în chiuvetă, vor 
spăla vasele, vor scoate aspiratorul 
şi vor aspira praful de pe covoare, 
dacă vor lua cârpa şi detergentul şi 
vor face curăţenie în baie, dacă vor 
împacheta toate hainele şi le vor 
pune bine, puteţi fi siguri că, 
atunci când se va întoarce tatăl 
acasă, va fi multă bucurie.

La fel stau lucrurile şi cu noi. 
Dacă ne amăgim, că a doua venire 
va avea loc în viitorul imprecis şi 
inaccesibil, poate că vom începe să 
ne certăm ca şi copiii, crezând că 
autoritatea lui Dumnezeu pare prea 
îndepărtată ca să ne încredem în El. 
Iar dacă ne consumăm timpul stând 
tensionaţi şi făcând speculaţii 
despre data revenirii Domnului 
Hristos, şi atunci vom fi abătuţi de 
la lucrarea noastră.

în loc de aceasta, cu deplină în
credere că Domnul Isus va veni 
din nou şi ne va lua acasă, re
cunoscând că dreptatea şi adevărul 
vor învinge în cele din urmă, să 
trăim aşteptând zilnic şi dorind 
mult ca Domnul Isus să revină 
curând. Să ne devotăm lucrării pe 
care ne-a dat-o: aceea de a-L iubi 
pe El şi de a-i iubi pe oameni.
Dacă vom face aşa, când Domnul 
Isus Se va întoarce, ne vom des
făta primind invitaţia Sa: „Veniţi, 
binecuvântaţii Tatălui Meu, de 
moşteniţi împărăţia care v-a fost 
pregătită de la întemeierea lumii“ 
(Mat. 25,34).

John M cLarty este scriitor şi realiza
tor de emisiuni Ia postul de radio 

Voice o j  Prophecy.
Adventist Reviexv, 18 septembrie 1997

Hristos nu a descoperit 

ziua şi ceasul venirii 

Sale. El le-a declarat 

lămurit ucenicilor că 

nici El nu poate face 

cunoscute ziua şi ceasul 

arătării Sale a doua 

oară. Dacă ar li putut să 

descopere lucrul acesta, 

de ce trebuia să-i mai 

îndemne să păstreze o 

atitudine de continuă 

aşteptare? Sunt unii 

care p retin d  că ştiu  

exact ziua venirii Dom

nului. Cu multă sârgu- 

inţă, ei caută să descrie 

viitorul. Dar Domnul i-a 

avertizat în ce situaţie se 

află. Momentul exact al 

celei de-a doua veniri a 

Fiului Omului este o 

taină a lui Dumnezeu. 

Pentru că nu ştim tim

pul exact al venirii Lui, 

ni se dă sfatul să veghem. 

Aceia care aşteaptă ve

nirea Domnului nu lene

vesc... Aceia care veghează 

în vederea venirii Dom

nului îşi curăţă sufletele, 

prin ascultare de adevăr 

şi printr-o activitate plină 

de zel. (Ellen White, 

Hristos, Lumina lumii, 

ed. 1997, pag. 528-530)
V__________ ________ J

Curierul Adventist • Octombrie î 997



Săptămâna de rugăciune

D
ragi prieteni, când  veţi avea  în m ână 
această revistă , vor mai fi d o a r  câteva săp 
tăm âni până  la Săp tăm âna  de rugăciune 

(12-20 decem brie). „ C u m ?  S ăptăm âna  de rugăciu 
ne ?“ vor în treba  unii d in tre  voi. Din această  în tre 
bare voi înţelege că  v-aţi a lă turat acestei biserici 
de m ai puţin de un an. A m  să încerc să vă explic  
în câteva rânduri ce esie cu această  săptăm ână.

Ce este Săp tăm âna  de  rugăciune?  Este o  pe 
rioadă de opt zile. de la un Sabat la urm ătorul, de 
d icată studiului, rugăciunii şi părlăşiei spirituale.

Studiu. O  serie de  unsprezece studii (uneori 

num ite p re legeri) este destinată  să susţină  studiul 
biblic, d iscuţiile  şi să dea  o o rientare precisă 
rugăciunilor. In fiecare an, studiile  au o  anum ită 
tem ă - anul acesta. în acord  cu m otoul anului, ales 
de C o n fe r in ţa  G en e ra lă ,  tem a  e s te  Să  t ră im  cu 
bucurie s iguranţa  m ântuiri i .  F iecare  articol este  
scris de personalităţi a le bisericii d in lum ea în 
treagă. De regulă, studiul pentru d im ineaţa  Saba
tului de deschidere  este  scris de preşedintele  
Conferinţei G enerale, iar cel pen tru  d im ineaţa  ul
timului Sabat este scris de Ellen W hite.

Aceste studii sunt însoţite  de câteva întrebări 
pentru discuţie. în trebările  ne pot ajuta în studiul 
individual şi apoi se recom andă  să  fie folosite  în 
acelaşi fel ca la Şcoala  de  Sabat, pentru  dezbatere 
în grupe mici sau în ansam blul comunităţii.

Peste câteva zile. Curierul Adventist  pentru 
luna noiem brie  vă va aduce toate aceste  m ateriale 
de studiu. încercaţi să vă  familiarizaţi din tim p cu 
subiectele şi să vă pregătiţi cu  rugăciune  pentru a 

primi o solie pu tern ică  din partea  lui Dum nezeu.
în  cursul Săptăm ânii de rugăciune, avem  privi

legiul unei întâlniri la com unita te  seară de seară. 
Cei ce sunt prea  departe  de casa  de rugăciune pot 
o rganiza  o grupă de rugăciune în  zona în care  lo
cuiesc sau chiar în familie, pentru  serile  când nu 
pot ajunge la b iserică .'D eci, pregătiţi-vă  din timp 
program ul încât, cel puţin  seara, să nu fiţi ocupaţi 
cu alte activităţi. Evitaţi călătoriile  care  nu sunt 
absolut necesare precum  şi proiectele  prea  
ambiţioase. Este  o săp tăm ână  dedicată  lui D u m 
nezeu şi m erită  să  ne luăm  tim p pentru  El.

R u g ă ciu n ea  p e r so n a lă .  A şa  cum  ştim . nu 
exis tă  timp sau loc în care să  nu ne putem  ruga  lui 
D um nezeu. Totuşi, tim pul special dedicat rugăciu 
nii aduce m ari câştiguri spirituale. Este  nevoie de 
pregătire atentă pentru rugăciune. In im a trebuie să 
fie deschisă  pentru  ca  D um nezeu  să  ne vorbească  

prin Sfânta Scriptură, prin  studiile  pregătite  p en 
tru Săptăm âna de  rugăciune, prin căile  pe care le 
alege El. U n  ju rna l de rugăciune este  un m are  a ju 
tor pentru  unii - ca să b iru im  dificultatea de a ne 
concentra, ca  să  notăm  subiectele  de rugăciune, 
ca  să înregistrăm  providenţe le  lui D um nezeu  ca 

răspuns la rugăciune. Aveţi un asem enea  ju rna l?  
Dacă nu. este tim pul prielnic să-l începeţi.

în tân irile  de  rugăciune au loc seara. D e  ce nu 
aţi începe d im ineaţa  mai devrem e, cu un tim p spe 
cial de  rugăciune personală?  Poate că  nu ştiţi, dar 
ora şase şi un sfert este timpul preferat pentru m ili
o ane  de  adventişti din lum ea întreagă. El a  fost re 

com andat de Conferinţa Generală şi vă asigură că 
aveţi părtăşie cu foarte mulţi oameni ai rugăciunii.

R ugăciunea  publică . V-aţi rugat v reodată  în 
public?  în cursul săptăm ânii de rugăciune, sunt 
num eroase  ocazii să o  faceţi. M ai ales în co m u 
nităţile mici şi m ijlocii, abso lu t fiecare are ocazia  

să se roage, cel puţin  o dată. V ă  este  team ă de 

p rim a  rugăciune? Toţi am  trecut pe aici. Pe la 
zece ani, când am  facut-o pentru  p rim a dată, chiar 
la o  săp tăm ână  de rugăciune (nu pentru  că m -am  
hotărât să  o  fac, ci pentru  că  am  fost num it), am  
fost speriat de m oarte  şi m -am  oprit fără  să mai 
pot continua, într-un punct care  ar fi trebuit să fie 

m ijlocul rugăciunii. Cel puţin  aşa  credeam  eu. 
D upă o tăcere lungă, pastorul şi com unitatea m-au 

izbăvit, rostind , ,A m in “ . deci e gata!
D ar nu încercaţi neapărat să-i imitaţi pe  cei 

care  „ ş t iu "  să  se roage. P ropuneţi-vă  unul sau 
d o u ă  puncte  pe care  să  le atingeţi în rugăciune  şi 
nu vă simţiţi obligaţi să  construiţi un început şi un 
sfârşit ,,ca la carte“ . Este potriv it să  începem  sau 
să term inăm  rugăciunea  cu expresia  ,,în N um ele  
D om nulu i Isus“ . D ar Isus nu vă va condam na  
pen tru  că aţi u itat expresia, căci El ne cunoaşte  
spiritul.

D eci, pregătiţi-vă  şi folosiţi ocazia  Săptăm ânii 
de rugăciune ca  să faceţi primii paşi în rugăciunea  

publică. în unele com unităţi, s-ar pu tea  să se pună 
deoparte  un tim p special pentru  voi, cei m ai tineri 
m em bri ai familiei.

Postul. Aveţi deja  o  experien ţă  a postu lu i?  
D acă a  fost pozitivă, continuaţi-o. D acă  nu, 
încercaţi să vedeţi ce  nu m erge  bine. B iserica  nu 
prescrie o m anieră  fixă pen tru  post. Este  o ches ti
une personală , aşa  că  alegeţi acel fel de  po st care 

vă a ju tă  să fiţi mai sensibili la glasul lui D u m 
nezeu. D acă  aţi prins de undeva ideea că trebuie 
să  vă reţineţi şi de la apă, vă  sugerez să  întrebaţi 
şi un m edic. V ă  va spune că  este  inutil şi dăunăto r 
să nu beţi în z iua  de post.

D acă nu aţi postit încă, dar doriţi să o  faceţi şi 
v-aţi con tura t m otivele  spirituale care  vă de te r 
m ină, nu încercaţi să  copiaţi postul altora, 
începeţi la pasul vostru - poa te  re ţinându-vă  de la
o m asă  sau luând o hrană foarte s im plă  şi în can ti

tate redusă. încercaţi diferite m aniere, vedeţi 
rezultatul şi progresaţi. Ţ in ta  este: lim pezirea  
minţii pentru a fi m ai sensibili la glasul lui D u m 
nezeu. Recitiţi Isa ia  capitolul 58, secretul unui 
p ost fericit.

Aţi vrea să  îm părtăşiţi cu  cititorii experienţa  

acestei săp tăm âni?  A ceastă  pag ină  vă aşteaptă.

Adrian Bocăneam

Curierul Adventist • Septembrie 1997 Supliment 1

3i 
im 

vj
 

ui 
ii 

us
a 

u
n

g



Noi credem că biserica 

este un trup unic cu multe 

membre, cei chemaţi din 

orice naţiune, neam, limbă şi 

popor. In Hristos, noi suntem

o făptură nouă. Pe noi nu tre

buie să ne despartă deose

birile de rasă, de cultură, de 

studii şi de naţionalitate, nici 

deosebirile dintre cei cu 

poziţii înalte şi cei umili, în

tre bogaţi şi săraci, între 

bărbaţi şi femei. Toţi suntem  

egali în Hristos, care, prin- 

tr-un singur Duh, ne-a legat 

în aceeaşi părtăşie cu El şi 

unii cu alţii; trebuie să slujim 

şi să fim  slujiţi fă ră  părtinire 

sau rezervă. Prin descope

rirea lui Isus Hr istos în Scrip

tură, ne împăr tăşim de 

aceeaşi credinţă şi de aceeaşi 

nădejde şi le dăm tuturor o 

mftrturie unită. Această uni

tate îşi are izvorul în uni

tatea trinităţii Dumnezeirii, 

care ne-a adoptat ca să fim  

copii ai Săi. (Rom. 12,4,5; 1 

Cor. 12,12-] 4; M at 28,19.20; 

Ps. 133,1; 2 Cor. 5,16.17; 

Fapte. 17,26.27; Gal. 3,27.29; 

Col. 3,10-15; Efes. 4,14-16; 

loan 17,20-23.)

Puncte fundamentale, 13

Un popor unit în Hristos

A
vând aproape zece m ilioane  de m em bri în  209 ţări. B iserica  A d v en 
tistă prezintă o m are  diversitate, pen tru  care trebuie să fim  fericiţi! 
A ceasta  în seam nă  că adventiştii au răspuns cu cred incioşie  m andatulu i 
Evangheliei, cel puţin în parte. M area  noastră  chem are  este  să-i p rim im  pe 

aceşti m em bri, cu  deoseb irile  d intre ei, şi să  fo rm ăm  o m are  com unita te  de 
oam eni care se iubesc unii pe alţii.

Să-i in c lu d e m  p e  to ţ i

E vident, trebuie să descoperim  căi prin care  să păstrăm  stabilitatea socială 
şi coez iunea  internă, având  în vedere că  b iserica  noastră  dev ine din ce în ce 
m ai he terogenă din punct de vedere rasial şi cultural. Pen tru  a a tinge ţinta 
unităţii, iubirea pentru  ceilalţi trebuie să em ane  din inimă. N um ai când inim a 
este  schim bată, p iedic ile  din calea unităţii vor dispărea  şi b iserica  va da m ăr
turia  dorită  de D um nezeu . A sem enea  p iedici sun t rasism ul, discrim inările, 
e tichetările  generalizatoare  şi altele asem ănătoare. A ccep tarea  fiecărei per
soane, ca  fiindu-ne ,,fra te"  sau ,,so ră“ în D om nul H ristos, şi a fiecărei c iv i
lizaţii, ca fiind esenţială şi importantă pentru întreg, nu se va împlini automat, 
chiar în b iserica răm ăşiţei. T rebuie  să  o realizăm  noi înşine, îm puternic iţi de 
D uhul Sfânt, prin  harul lui D um nezeu , şi să  începem  de astăzi!

D om nul Isus susţine  aceasta, în rugăciunea  Sa de m ijlocire: „ C u m  M -ai 
trim is Tu pe  M ine  în lum e, aşa i-am trim is şi Eu pe ei în lum e. Şi Eu însum i 
M ă  sfinţesc pentru ci, ca  şi ei să fie sfinţiţi prin adevăr. Şi M ă  rog  nu numai 
pen tru  ei, ci şi pentru  cei ce  vo r crede în M ine  prin  cuvântul lor. M ă  rog  ca 
toţi să  fie una. cum  Tu. Tată, eşti în M ine, şi E u  în Tine; ca şi ei să fie una în 
Noi, pentru ca lumea să creadă că Tu M-ai trim is" (loan 17,18-21). Concepţia 
creştină  despre unitate a firm ă că, între  creştini, trebuie să existe  un spirit de 
coeziune, pentru  care  lumea, în general, nu este  pregătită , o  unitate suprem ă 
şi indivizibilă, o legătură  chiar mai puternică  decâ t în rud irea  biologică. B ari
erele de natură etnică nu sunt depăşite  doar prin în ţe legerea  identităţii noastre 
biologice; ele  pot fi înv inse  prin unitatea noastră, a creştinilor, în D om nul 
H ristos, nu după trup, ci după  Spirit, prin îm părtăşirea  cu trupul frânt al M ân 
tuitorului. N oi nu sun tem  doar m em bre  ale unui trup  oarecare, ci m em bre  ale 
acelui trup unic. U nita tea  noastră constă  în  faptul că  avem  acelaşi sânge al 
vieţii fizice, dar şi în unitatea noastră în D om nul Isus Hristos.

D acă  lum ea rid ică  bariere  între oam eni, pe criterii etnice, rasiale  sau de 
altă natură, atunci b iserica  trebuie să  în tindă  poduri care să-i unească.
A ceasta  avea în vedere  învăţă torul, în rugăciunea  Sa către Tatăl: „ E u  în ei, şi 
Tu în M ine; - pentru  ca  ei să fie în  chip desăvârşit una, ca  să  cunoască  lum ea 
că  T u  M -ai trimis, şi că i-ai iubit, cum  M-ai iubit pe M ine"  (loan 17,23). 
A cesta  este m odelul nostru în ce priveşte unitatea. M are le  m an d a t al 
Evangheliei ne cere să m ergem  în toată  lum ea şi să-L  p red icăm  pe D om nul 
Isus (Mat. 28,18-20). R ăspunsu l faţă de Evanghelie  al o am en ilo r  de orice 
rasă, cultură  sau naţionalitate, din lum ea în treagă, ne p rezin tă  cel puţin  patru 
chem ări ca  să p rogresăm , ca biserică, fo losind  ocaziile  de a-L  oglindi mai 
c lar pe  D om nul Isus.

C h e m a re a  d e  a  în c u ra ja  d iv e rs i ta tea
T rebuie  să  recunoaştem  că  deosebirile  d in tre  rase, popoare , civilizaţii şi is 

toria  lor diferită sunt cel puţin  la fel de adânci şi durabile  ca  şi asemănările. 
A ceste  deosebiri nu sunt devieri de la  norm ă, ci structuri dem ne de  a  fi cunos
cute. D acă  nu pu tem  accep ta  deosebirile, nu p u tem  a junge  n iciodată  la un i
tate în trupul D om nulu i H ristos. Suntem  chem aţi să  ne angajăm  în m isiunea 
cap tivan tă  de a  reprezen ta  b iserica noastră  aşa  cum  doreşte  D um nezeu , în ar
m onic  cu scopul Său - c a  toţi să fim  „ u n a  în H ristos Isus"  (Gal. 3,28). Să lu 
c răm  pen tru  îm plin irea  scopului lui D um nezeu  în istoria  om enirii şi în 
contextul şi în m ediul ei natural.

C h e m a re a  la  o  le g e  s u p e r io a ră
Trebuie  să  creăm , în şi între noi, cei care com punem  poporu l lui D u m n e 

zeu, un spirit care ne face în stare să trecem  peste barierele  ridicate de deose 
biri, de simpatii sau de antipatii, peste cele de ordin etnic, cultural şi fiziologic, 
d intre noi; şi să ascu ltăm  de bunăvoie  de obligaţiile  - a titudinile  interioare, 
com pasiunea  şi expresiile  - care nu pot fi im puse, nu pot fi înscrise în regu la 
m entele  bisericii ori în legile  societăţii şi nu pot fi corecta te  disciplinar.
A ceste  obligaţii sunt îm plin ite  prin tr-o  lege interioară superioară, scrisă în
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Alegeţi răspu nsurile  corecte:

Chemarea la relaţii iubitoare
in im a noastră, şi care dă  naştere la iubire. P rob lem ele  o am en ilo r  nu pot fi re 
zolvate fără spiritul de iubire şi de fraternitate. Iubirea con tinuă  să fie arma 
noastră  cea mai puternică, pentru  transform area  fiecărei persoane  şi a societăţii.

C h e m a re a  la  i lu m in a re

Dom nul Isus S-a rugat: ..Tată. iartă-i, căci nu ştiu ce fac!" (L uca 23.34). 
Autorii unora d intre cele mai incredibile  tragedii din istoric sunt oam eni care 
. .nu  ştiu ce fac" , oam eni afundaţi în orbire, lipsiţi de integritate, înşelaţi. 
Prejudecata, ura şi a titudinile  stereotipe sunt exem ple  de o rb ire  om enească, ori
unde şi în orice form ă ar fi practicate. Ca biserică, avem  m andatu l să evităm  or
birea intelectuală şi m o ra lă  şi să înv ingem  atât păcatul, cât şi ignoranţa, 
oriunde apar ele între noi. . .V iz iunea  îngustă  a om ului tinde să-i despartă  pe 
oam eni. C rucea  răzbate  prin orb irea  om enească  şi pre ţu ieşte  fiinţele  om eneşti 
potriv it cu  aprecierea pe care o face D um nezeu . E a  arată că nim eni nu este  fără 
valoare. Dacă D um nezeu  îi iubeşte, atunci şi noi trebuie să-i iub im " (Adven
tiştii de ziua a şaptea cred..., pag. 277).

C h e m a re a  la  c re a tiv ita te

Prevederea, curajul, v iziunea sun t esenţia le  ca  să creăm  noi m etode de  re 
zolvare a p rob lem elo r care  ţin  de relaţiile  um ane. C ând apar conflice, nu este 
nevoie de am plificarea  şi mai m are a  acestora, ci de efortul, d in  partea am belor 
părţi, de a îmbunătăţi calita tea  şi structura  discuţiilor. T rebuie  să  ridicăm  
nivelul de în ţe legere  a  naturii conflic te lo r şi a  părţilor implicate. M em brii laici, 
specialişti în dom eniu l psihologiei şi al asistenţei sociale, pot avea un rol im 
portant în aceasta. T rebuie  să lansăm  o ofensivă contra  dezbinării şi lipsei de 
unitate, aşa  cum  facem  îm potriva  păcatului şi spiritului lumesc.

D e z b in a re a  c o n tra  im ita ţii

C ele  două m ari puteri din lume, ura şi iubirea, sunt s inon im e cu dezbinarea  
şi unitatea. E le  ne am intesc  despre  d o u ă  cazuri din Biblie: Babei (Gen. 11,1-9) 
şi C incizec im ea  (Fapte 2,1-13). T um ul Babei este  asem ănător cu dezbinarea  şi 
d iscordia, însă C in cizec im ea  este  o experienţă  a unităţii şi a iubirii. O riunde se 
observă. între m em bri, lipsa de  unitate  din societatea de azi, putem  fi siguri că, 
în viaţa  spirituală, ei se află  încă la Turnul Babei. C a  biserică, trebuie să-l 
m ulţum im  lui D um nezeu  pentru  că există  şi C incizecim ea. Fiecare d in tre  noi 
poa te  trăi e x p erien ţa  ei în p ro p ria  v iaţă , în cep ân d  ch ia r  acum . C ând  are loc 
C incizecim ea, puterea  D uhului lui D um nezeu  dărâm ă zidurile  de  despărţire, 
iar biserica, noua creaţiune a lui D um nezeu , este oferită  lumii. Pen tru  că D uhul 
Sfânt ne face oam eni noi în D om nul Isus Hristos.

Ellen W hite p rezin tă  şi m ai clar subiectul acesta: „ în a in tea  lui Dum nezeu, 
nu este  recunoscu tă  nici o deosebire  de naţionalitate, de rasă  sau de castă. El 
este Creatorul întregii om eniri. Toţi oam enii aparţin  - prin creaţiune - unei sin 
gure familii şi toţi sunt una, prin răscum părare . D om nul H ristos a venit ca să 
dărâm e orice zid de despărţire , să desch idă  orice despărţitură  a tem plului, pen 
tru ca fiecare suflet să poată  avea acces liber la D u m n e z e u " . ..D om nul Hristos 
a venit în lum ea aceasta  cu o solie de har şi de iertare. El a pus tem elia  unei re
ligii, p rin  care iudei şi neam uri, negri şi albi, liberi şi robi, sunt legaţi laolaltă 
într-o frăţie com ună, recunoscuţi ca fiind egali înaintea lui D um nezeu. M ân tu 
itorul arc o iubire nelim ita tă  pentru fiecare fiinţă  om enească. în  fiecare dintre 
ele. El vede o posib ilitate  de dezvoltare. C u  energie şi nădejde dum nezeiască, 
El îi salută pe toţi aceia  pen tru  care Ş i-a  da t viaţa. în tăria Lui, ei po t trăi o 
viaţă bogată  în fapte bune, p lină  de pu terea  D uhului Sfânt" (Parabolele Dom
nului Hristos, ed. 1993, pag. 307; Mărturii,  voi. 7. pag. 225).

Datorită Cincizecimii. trebuie să încurajăm diversitatea şi să ne bucurăm  de 
ea. Ca să a jungem  la arm onie, trebuie să creăm  şi să folosim  ocazii de educaţie  
şi dc instruire. Să încura jăm  experienţe le  interculturale şi să facem  program e 
care  să ne ajute să porn im  în această direcţie. C ând apar fricţiuni, e le trebuie 
rezo lv a te  în aşa  fel, în câ t  să  se p ro d u că  îm păcarea . D e  ce?  C a  să c reştem  în 
har, în iubire şi pace. C a  toţi să fim una, pentru ca lum ea să c readă că  D u m 
nezeu L -a  trim is pe  D o m n u l Tsus şi că  El ne-a  tr im is  pe noi în  lum e. N ici o 
c iv iliza ţie  nu d e ţin e  m o n o p o lu l a su p ra  c u n o ştin ţe i.  T reb u ie  să  în v ă ţăm  unii 
de la alţii, ca să în ţe leg e m  m ai m ult  cu p riv ire  la un ivers . Şi să învăţăm  
aceste  lecţii în aceas tă  p a r te  a îm p ără ţie i,  ca  să  nu ne sim ţim  incom od  în 
prezen ţa  acelei m ari m u lţim i m u ltiras ia le ,  în ju ru l t ronu lu i lui D u m n ezeu .

1. Din m etafora  biblică a co r 
pu lui om enesc  învăţăm  că:

a. la baza unităţii biscricii se 
a flă  rasa, naţionalitatea, educaţia, 
starea socială, crezul religios ori 
faptul de a  fi bărbat sau femeie.

b. unitatea bisericii există  în 
diversitate.

c. succesul bisericii depinde 
de toţi m em brii ei, care  să aducă 
la îndeplin ire  sarcinile  date de 
D um nezeu, prin contribuţia  tu 
turor darurilor spirituale.

2. Prin ilustraţia  despre viţa  
cu m lădiţele  ei (vezi lo a n  15), 
D om nul Isus a dorit să arate că:

a. unitatea bisericii depi' dc de 
altoirea m em brilo r în Dom nul 
Hristos. de  la care vine puterea 
pentru viaţa creştină.

b. prin El. toţi m em brii sunt 
legaţi unul de altul, uniţi într-o 
m isiune com ună.

c. aşa cum  m lădiţele viei sunt 
separate şi nu se am estecă  unele 
cu altele, fiecare m em bru al 
bisericii se dezvoltă  independent 
de toţi ceilalţi.

3. Ţinta unităţii în biserică  
este atinsă:

a. când D uhul Sfânt îl aduce 
pe D om nul H ristos în in im a noas
tră. îndrep tându-ne  privirea asu 
pra  Lui, făcându-ne  să  gândim  
asem enea  Lui şi să trecem  peste 
prejudecăţile  legate de cultură, 
rasă, culoare, naţionalitate , stare 
socială etc.

b. prin d iversita tea  darurilor, 
care în seam nă  şi diversitatea 
credinţelor.

c. când D uhul Sfânt ne con 
duce în tot adevărul, în centrul 
căruia  Se află  D om nul Hristos, 
aşa încât viaţa noastră este carac 
terizată prin păzirea  poruncilor lui 
Dum nezeu şi prin credinţa lui Isus.

4. Ca m em bri ai bisericii, 
avem  responsabilitatea:

ji. să ne iubim  unii pe  alţii aşa 
cum  he-a  iubit D om nul Isus.

b. să facem  din unitate  obiecti
vul nostru, să ne rugăm  pentru ea 
şi să o cultivăm  cu grijă, începând 
din cămin.

c. să  lucrăm  îm preună  pentru 
m is iunea  co m u n ă  a vestirii E van
gheliei pe tot pământul, evitând izo
larea şi a titudinile  care ne despart.

R ăspunsuri corecte: l .  b, c:
2. a. b; 3. a. e; 4. a, b, c.
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Pentru bucuria slujirii

C
ei care au învăţat într-o şcoală adventistă au mo
tive să-L laude pe Dumnezeu pentru regulile stricte 
şi pentru alte lucruri prin care se deosebea ea. Ar 
putea fi utilă o scurtă trecere în revistă a felului în care 

au luat fiinţă aceste şcoli deosebite.
In 1852, când părinţii neglijau educaţia copiilor, pe 

motivul că „Domnul Hristos vine atât de curând", încât, 
oricum, ei nu ar putea realiza mult, James White i-a mus
trat. Contribuţia lui a constat în publicarea primei reviste 
pentru tineri, Youth’s Instructor.  în 1853 şi 1854, mai 
multe familii adventiste au înfiinţat şcoli mici, în 
căminul lor. Regretabil, în mai puţin de doi ani, toate 
aceste şcoli şi-au încetat activitatea.

în 1855, familia White şi, o dată cu ei, redacţia revistei 
Review and Herald,  s-au mutat de la Rochester la Battle 
Creek, Michigan. Peste câţiva ani, adventiştii au deschis, 
la Battle Creek, o şcoală care a funcţionat cam şase ani, 
până când s-a construit, în apropiere, o nouă şcoală de stat. 
Familiile adventiste îşi trimiteau copiii, doar în clasele 
primare, la această şcoală de stat din Battle Creek. Ado
lescenţii îşi găseau serviciu, mergând, pe cât posibil, la 
editură şi la Institutul de vest pentru reforma sănătăţii, 
într-o zi, în timp ce lucra la Review, Edson White a obser
vat un străin care tăia lemne pentru cazanele în care se 
producea aburul pentru presa de tipărit. După orele de 
serviciu, Edson, prietenul său, George States, şi alţi 
câţiva inşi au stat de vorbă cu acest străin şi au aflat că se 
numea Goodloe Bell. Fratele Bell urmase cursurile Cole
giului Oberlin, din Ohio, pe atunci, una dintre cele mai 
revoluţionare şcoli din Statele Unite şi o instituţie foarte 
religioasă. El predase timp de mai mulţi ani la diferite 
şcoli, iar când s-a îmbolnăvit din cauza lucrului excesiv, 
a fost încântat auzind despre Institutul de vest pentru re
forma sănătăţii şi despre adventismul de ziua a şaptea.

„Aţi vrea să ne predaţi şi unora dintre noi cursuri se- 
rale?“ au întrebat băieţii, entuziasmaţi. Zis şi făcut. în 
serile lungi şi călduroase din vara lui 1868, Goodloe Bell 
a ţinut cursuri pentru un minunat grup de doisprezece ti
neri adventişti. Era un profesor iscusit, care folosea me
tode foarte avansate pentru timpul acela. El le cerea 
elevilor să înveţe materialul ca să-l înţeleagă atât de bine, 
încât să-l poată explica în orice clipă. In toamnă, mulţi 
alţi băieţi au cerut să se înscrie. în 1872, Conferinţa Ge
nerală a fost atât de convinsă de competenţa lui Bell, 
încât a votat să finanţeze şcoala sa de elită, ea devenind 
prima şcoală adventistă oficială.

Tot în 1872, au fost scrise şi primele mărturii ale sorei 
White despre natura adevăratei educaţii, apărute în Testi- 
mony no. 22 (vezi Testimonies, voi. 3, pag. 131-160). Testi- 
mony no. 22 începe cu această afirmaţie: „A te ocupa de 
educaţia tinerilor este cea mai frumoasă lucrare asumată 
vreodată de oameni". „Cea mai frumoasă" nu în sensul 
de cea mai plăcută sau îmbucurătoare, deşi uneori poate 
fi astfel; ci în sensul în care era folosită această expresie 
în secolul al nouăsprezecelea: „care cere o alegere minuţi
oasă, un tratament plin de tact, o gândire atentă sau o con
duită precisă şi scrupuloasă". Ellen White înţelegea că edu
caţia nu înseamnă o distracţie pentru profesori neinstruiţi 
şi pentru părinţi incompetenţi, ci o carieră nobilă, care pre
tinde o pregătire temeinică şi o dedicare conştiincioasă.

Lucrarea profesorului este „cea mai frumoasă" pen
tru că el trebuie să se ocupe în mod echilibrat de întreaga 
fiinţă a fiecărui elev, ţinând cont, totodată, de temperamen
tul diferit al fiecăruia. Trebuie să dea atenţie judicioasă

(1) mântuirii elevilor, (2) sănătăţii lor, (3) cunoştinţelor 
practice pe care trebuie să şi le însuşească, pentru ca să-i 
ajute la activităţi agricole, economice, casnice sau în orice 
carieră în care se angajează, şi (4) dezvoltării puterii lor 
de a judeca sănătos. De asemenea, trebuie (5) să-i con
ducă pe elevi să le slujească altora cu devotament.

Această educaţie fiind esenţială, ea nu poate fi re
strânsă la o sală de clasă. De aceea, în această mărturie, 
se fac dese referiri atât la părinţi, cât şi la profesori. 
Părinţii trebuie să acorde „cea dintâi şi cea mai mare 
atenţie" mântuirii copiilor lor. De asemenea, să facă din 
grija pentru sănătatea fizică a copiilor „cea dintâi şi per
manenta lor preocupare". Cele două sunt la fel de impor
tante, pentru că sănătatea spirituală este influenţată 
foarte mult de cea fizică. Nu este „nici o lucrare mai im
portantă" decât cea a soţiei şi mamei în cămin.

Ce scop are această educaţie echilibrată, atotcuprin
zătoare? „Marele scop al educaţiei este să ne facă în 
stare să folosim puterile date nouă de Dumnezeu, într-o 
manieră care va reprezenta cel mai bine religia Bibliei 
şi-I va aduce slavă lui Dumnezeu." Mai târziu, Ellen 
White şi-a rezumat şi extins filozofia, în aceste cuvinte 
foarte cunoscute: „Adevărata educaţie înseamnă mai 
mult decât parcurgerea anumitor studii. înseamnă mai 
mult decât pregătirea pentru viaţa de acum. Ea are de-a 
face cu întreaga fiinţă umană şi cu întreaga sa existenţă 
posibilă. Ea constă în dezvoltarea armonioasă a puterilor 
fizice, mintale şi spirituale. Ea îl pregăteşte pe student 
pentru bucuria mai mare a unei slujiri mai ample în 
lumea viitoare". Educaţia adventistă nu caută doar să for
meze pastori, medici, asistenţi medicali şi educatori, ci şi 
să-l pregătească pe fiecare student ca să fie un câştigător 
de suflete inteligent, oricare ar fi ocupaţia lui.

în anii 1880, William Warren Prescott a fost numit 
preşedinte al Colegiului Battle Creek. în 1891, s-a 
deschis Union College, în Nebraska, iar în 1892, Walla 
Walla College, în Washington, fratele Prescott slujind ca 
preşedinte al celor trei colegii, în acelaşi timp. între 1897 
şi 1900, au fost înfiinţate cam 150 de şcoli elementare, 
cele mai multe de către foşti studenţi de la Colegiul Battle 
Creek, cu un total de 4000 de copii. în 1901, adunarea 
generală a acestui colegiu şi Conferinţa Generală au vo
tat închiderea lui la Battle Creek şi mutarea sa la ţară.
Aşa a luat fiinţă Emmanuel Misşionary College (astăzi 
parte din Andrews University). în 1896, preşedintele 
Conferinţei Generale, O. A. Olsen, a ajutat personal, 
muncind fizic, la înfiinţarea Colegiului Oakwood, lângă 
Huntsville, Alabama. Cam în acelaşi timp (1892), a fost 
înfiinţat un alt colegiu, în sudul Statelor Unite, Grays- 
ville Academy, mutat, peste câţiva ani (1916), la Col- 
legedale, Tennessee (în prezent Southern Adventist 
University). între timp, fuseseră înfiinţate multe alte cole
gii adventiste - în Canada, în diferite ţări din Europa, în 
Africa, în America de Sud, în India şi în alte locuri.

Astăzi, având peste 5.500 de şcoli de toate nivelurile, 
Biserica Adventistă asigură cel mai amplu sistem protes
tant de educaţie elementară şi secundară, din lume. De
partamentele Şcoala de Sabat, Tineret şi Educaţie, ale 
bisericii, există în mare măsură sau în întregime pentru 
tineri. Biserica Adventistă continuă să investească enorm 
în aceste programe, fiind convinsă că tinerii sunt 
speranţa viitorului său şi că toţi membrii ei trebuie să 
înţeleagă, să trăiască şi să vestească adevărul special al 
lui Dumnezeu pentru acest timp.
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Patru recomandări

N
li este bine ca  omul să fie 
singur" a fost un adevăr 
rostit de însuşi Dumnezeu, 
la creaţiune. Omul este o fiinţă so

cială. El se raportează permanent 
la alţii, acţionează împreună cu ei, 
stabileşte relaţii cu cei din jur.

Omul are nevoie de suport emo
ţional. de siguranţă, de încurajare, 
de un climat care să-i asigure cu
noaşterea personală şi dezvoltarea 
personalităţii.

Creştinul nu trebuie să fie un as
cet. Chiar Isus, când era pe pământ, 
cu toate că îşi lua destul timp pen
tru a fi singur - timp în care primea 
putere din relaţia cu Tatăl - a folosit 
atât de mult timp amcslecându-Se 
printre oameni, ieşind în întâmpi
narea nevoilor lor, fiind în relaţii 
directe cu oameni diverşi, oferin- 
du-le, prin propria viaţă, un exem
plu de caracter desăvârşit!

Deşi ne place să ne considerăm 
„cetăţeni ai ceru lu i", suntem o 
paite inseparabilă a societăţii în 
care ne-am născut şi în care trăim. 
Ca adventişti, avem responsabilita
tea să fim cunoscuţi ca cetăţeni de 
semnă, oameni integri, dovedind 
lumii că dorim binele general.

Pruncia şi copilăria arată cu 
prisosinţă că depindem de alţii şi 
că avem nevoie de căldura părtăşiei. 
Cu trecerea anilor, dobândim apti
tudini care ne pot ajuta să supravie
ţuim singuri, dar toată existenţa 
noastră continuă să fie influenţată 
de cei din jurul nostru.

Observăm că bunele relaţii so
ciale, în general, s-au deteriorat. So
cietatea e plină de conflicte. Sufe
rim împreună, sub ameninţarea for
ţelor răului. Străzile noastre au de
venit periculoase. Uşile noastre nu 
mai marchează căile de acces către 
case şi inimi, ci locul unde ne ferecăm 
cu şapte lacăte, protejându-ne exis
tenţa. în această lume bulversată, tre
buie să rezistăm, totuşi, şi să nu fa
cem nici un compromis cu răul şi 
cu nedreptatea. Trebuie să înălţăm 
standarde morale de origine divină.

biblice ca să pu nem iu bire 
Doiniţa Ciobanu

Dorim o schimbare, dar cum 
se poate realiza? Societatea nu se 
poate schimba decât schimbând 
câte un om o dată, unul după altul. 
Această lucrare trebuie să înceapă 
cu mine. Ca adventist, vreau să fiu 
asemenea lui Isus. Vreau să devin 
ca El şi să reintru sub imperiul dra
gostei: ,-Să i . iubesc pe Dumnezeu 
cu toată in im a... iar pe aproapele 
meu ca pe mine însumi" (după 
Luca 10,27).

Numai în Cuvântul lui Dumnezeu 
găsim adevărata îndrumare către 
relaţiile umane cele mai frumoase.

Să ne îndemnăm unii pe alţii
în Evrei 3,13, citim astfel: „Ci în- 

demnaţi vă unii pe alţii în fiecare zi, 
câtă vreme se zice: ’ Astăzi’, pentru 
ca nici unul dintre voi să nu se împie
trească prin înşelăciunea păcatului".

Noi, cei din familia lui Dumne
zeu. trebuie să ne îmbărbătăm unii 
pe alţii, să stabilim punţi de simpa
tie şi de iubire reciprocă, prin apre
cieri sincere şi entuziaste, şi, după 
aceea, să ne îndemnăm spre mai 
bine şi mai sus. Câteva cuvinte de 
apreciere sinceră pot fi exact cheia 
care să descuie lacătul indiferenţei.

Să fim buni unii cu alţii
„Dimpotrivă, fiţi buni unii cu 

alţii. . ,  ne îndeamnă apostolul 
Pavel, în Efeseni 4,32, căci ..ceea 
ce face farmecul unui om este bună
tatea lui" (Prov. 19,22). Bunătatea 
să se manifeste în toate aspectele 
vieţii noastre de zi cu zi. Acasă, 
părinţii să fie buni cu copiii lor, iar 
copiii să înveţe să fie buni cu 
părinţii lor. La locul de muncă, sa
lariaţii trebuie s-a se deprindă să fie 
buni unii cu alţii, să se respecte re
ciproc. în biserică, fraţii şi surorile 
să fie plini de bunătate între ci. Deose
birile de opinii nu sunt o scuză pen
tru lipsa de bunătate. Bunătatea este 
dragostea care se manifestă în lu
crurile mici şi aparent neînsemnate;

într-un subiect dificil
este respectul faţă de simţămintele 
şi personalitatea altuia; este înţelep
ciunea constructivă, pusă în prac
tică. Bunătatea este spiritul care 
leagă prieteniile şi toarnă balsamul 
liniştii peste situaţii care, altfel, ar 
deveni explozive. Bunătatea se 
manifestă în dialogul care scoate 
în relief calităţile interlocutorului. 
Ea tace, când nu găseşte ceva bun 
de spus, şi devine guralivă, când 
are ocazia să-i aprecieze pe alţii. 
Domnul Isus a fost bun, atunci 
când a luat asupra Lui suferinţele 
şi durerile noastre (vezi Is. 53,4.5), 
iar noi, cei care L-am primit în 
viaţa noastră, suntem chemaţi să le 
arătăm această bunătate oamenilor 
din jurul nostru.

Să ne supunem unii altora
„Supuneţi-vă unii altora. în 

frica lui Hristos" (El'es. 5,21). So
cietatea s-ar prăbuşi în anarhie şi 
haos, dacă nu ar exista autoritate, 
subordonare şi cooperare.

Dumnezeu este autoritatea su
premă. Primul pas spre supunere 
este acela de a-1 mulţumi lui Dum
nezeu pentru toate lucrurile şi a-L 
primi pe Isus ca Domn. Al doilea 
pas este să învăţăm să ne supunem 
şi unii altora, căutând ceea ce este 
bine în faţa Domnului.

..Bătrânii" noştri merită ascul
tarea şi supunerea celor mai tineri, 
în practică, aşa-numitul „conflict 
între generaţii" nu este altceva decât 
o dovadă a faptului că nu vrc..i să 
ne supunem unii altora. Avem 
nevoie şi de înţelepciunea echili
brată a bătrânilor, şi de entuzias
mul debordant al tinerilor. Aceste 
două realităţi sunt ca frâna şi mo
torul automobilului. La ce ar folosi 
o maşină care nu arc motor? Dar vai 
şi de maşina care nu are frâne!... 
Supunerea este o protecţie, ea ne 
scuteşte să înfruntăm singuri 
săgeţile arzătoare ale celui rău.

Isus este modelul suprem al su
punerii şi slujirii din iubire. Din 
pruncie şi până la Golgota, Isus a
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fost unul venit ca să slujească. Să-L 
admirăm pentru felul în care ştie 
să ne slujească nouă şi să se su
pună hotărârii Tatălui din cer.

Să ne iubim unii pe alţii
,,Prea iubiţilor, dacă astfel ne-a 

iubit D um nezeu pe noi, trebuie 
să ne iubim şi noi unii pe alţii“
(1 loan 4,11).

Peste tot se vorbeşte despre iubire. 
Cei care au studiat fenomenul dra
gostei au descris patru feluri de 
iubire: iubirea romantică, iubirea 
de frate, iubirea din cadrul familiei 
şi iubirea divină. Cuvântul agape 
deosebeşte iubirea divină de cele
lalte forme ale iubirii. Ea caută în
totdeauna binele suprem pentru fiinţa 
iubită. Ea nu se limitează doar la 
aprinderea sentimentelor, ci se ridi
că la nivelul minţii şi subordonează 
întreaga voinţă în procesul de slu
jire a celor pe care-i cuprinde. 
Agape este iubirea care se sacrifică 
şi care se oferă să ajute şi acolo unde 
ajutorul nu este meritat. Pe aceasta 
ne-a demonstrat-o Isus la caice.

Este nevoie de multă iubire în 
relaţiile noastre. De multe ori, com 
portamentul nostru dovedeşte cât 
de copilăroşi şi imaturi suntem. In
vestim doar în prieteniile din care 
nădăjduim să ne întoarcem cu o 
oarecare doză de profit. Când nu 
ni se răspunde după aşteptări, ne 
retragem „capitalul" şi-i tratăm pe 
ceilalţi cu răceală.

Cât de diferită a fost dragostea 
lui Hristos! El ne-a iubit pe când îi 
eram vrăjmaşi, şi, cu cât îl răneam 
mai mult, cu atât El îşi deschidea 
braţele mai larg, până când le-a în
tins, atotcuprinzător, pe crace. Iată 
standardul creştin pentru relaţiile 
sociale: „Iubiţi pe vrăjmaşii voştri, 
binecuvântaţi pe cei ce vă bleste
mă, faceţi bine celor ce vă urăsc şi 
rugaţi-vă pentru cei ce vă asupresc 
şi vă prigonesc" (Mat. 5,44).

Este imposibil, vom spune. Cum 
poate dobândi cineva o asemenea 
iubire? Apare ea o dată cu maturi
zarea? O putem dobândi mergând 
la biserică? Există un studiu biblic 
care să ne ajute să o cunoaştem?

într-o societate din ce în ce mai 
rece din punct de vedere afectiv, 
egoistă şi tot mai îndepărtată de 
Dumnezeu, trebuie să ştim ce 
avem de făcut. Orice credincios

care trăieşte o viaţă de ascultare şi 
de supunere faţă de Isus poate 
avea în inimă dragoste, care este 
rodirea minunată a Duhului Sfânt.

Cel care va urma cu conştiincio
zitate itinerarul iubirii va descoperi, 
spre marca sa uimire şi bucurie, că 
în faţa sa sunt urme însângerate, ur
mele lăsate de Domnul Isus Hristos.

Sunt conştientă că  schimbarea 
societăţii trebuie să înceapă cu 
mine. Dar mai ştiu că, în mine, nu 
am puterea să realizez ceva. Sunt 
hotărâtă să mă alipesc mai tare de 
Domnul, pentru ca El să poată să 
rodească prin mine iubirea Sa minu
nată către lumea care o aşteaptă. 
Iubirea Sa poate apropia inimile 
părinţilor de copii, inimile fraţilor 
şi surorilor unele de altele, inimile 
noastre de inimile semenilor noştri.

Să dorim cu toţii să fim vase pur
tătoare de mireasmă dumnezeiască, 
într-o societate suferindă şi flă
mândă după iubire.

Doinita Ciobanu lucrează împreună 

cu soţul său, pastoii il  Vasile Ciobanu, 
in Conferinţa Moldova.

EDITORIAL /  (continuare din pag. 3) 

sănătăţii etc., va fi pus la dispoziţia 
lumii întregi. Fiecare seminar 
teologic din lume va putea benefi
cia de servicii excepţionale. Fie
care comunitate locală din lume va 
putea deveni o sală de curs - de la 
grădiniţă la doctorat.

4) Să creeze un mecanism de co
municare directă, în ambele sensuri, 
între credincioşi şi conducători, şi 
între credincioşii din lumea întreagă. 
Deja nu peste multă vreme, în Di
viziunea nord-americană, prin in
ternet, oricine va avea posibilitatea 
să cunoască modul în care sunt folo
site fondurile bisericii - de exem
plu, dintr-o sută de dolari dăruiţi 
într-o comunitate, cât s-a folosit 
pentru proiecte ale conferinţei, cât 
pentru uniune, cât pentru nivelu
rile superioare, cât a mers în misi
une, cât s-a întors într-o formă sau 
alta la comunitate. Biserica devine 
tot mai deschisă, mai responsabilă, 
mai bine orientată către obiective.

Costul
Nu vorbesc despre costurile fi

nanciare. M ă gândesc la preţul 
spiritual pe care trebuie să-l

plătim, pentru a folosi bine aceste 
ocazii de neimaginat.

!. Preţul ca să vorbim pentru 
milioane. Este groaznic să poţi să 
vorbeşti, să fie mulţi care te ascultă, 
dar să nu fii sigur de ceea ce vrei 
să spui. Aţi văzut un copil care in
sistă să-i dai şi lui telefonul? Când 
în cele din urmă l-a primit, copilul 
nu are nimic de spus. Suntem dis
puşi să plătim preţul de timp, efort 
şi rugăciune, ca să ne pregătim m e
sajul din Sfintele Scripturi? Numai 
aşa, „prin arătarea adevărului, ne 
facem vrednici să fim primiţi de orice 
cuget omenesc, înaintea lui Dum
nezeu" (2 Cor. 4,2). Demult ni se 
spusese că „nu este nimic acoperit, 
care nu va fi descoperit, nici ascuns, 
care nu va fi cunoscut... orice aţi 
grăit la u reche... va fi vestit de pe 
acoperişul caselor“ (Luca 12,2.3).

2. Preţul ca să fim  văzuţi de mili
oane. Nu ne vom ierta niciodată 
dacă, în loc să-L arătăm pe Hristos, 
vom expune urâţeniile unui carac
ter netransformat. Retuşuri de ul
tima clipă nu sunt de folos, ci se 
aşteaptă să se vadă „om ul ascuns. 
al inimii, în curăţia nepieritoare a 
unui duh blând şi liniştit, care este 
de mare preţ înaintea lui Dumnezeu" 
(1 Pet. 3,4).

3. Spiritul de echipă. Biserica 
întreagă slujeşte lumii întregi. Cu 
toţii ne angajăm intr-un proiect mai 
marc decât noi. potrivit darurilor 
spirituale încredinţate nouă. Lucra
rea nu este un mijloc pentru a ne 
etala ca lideri, oratori, cântăreţi, 
tehnicieni, ci ne facem partea cu 
bucurie şi modestie, de dragul 
reuşitei com une şi pentru slava lui 
Hristos.

4. Biserica locală, sediul vieţii 
spirituale şi acţiunii misionare. O 
predicare cristocentrică, servicii di
vine atractive, slujirea completă a 
celor în nevoie, braţe şi inimi des
chise, o atmosferă de bucurie şi spe
ranţă trebuie să facă din fiecare co
munitate locală o continuare abia 
aşteptată a transmisiilor evanghe- 
listice. Comunităţi mari şi mici, 
reînnoite prin activitatea spirituală 
a grupelor mici, vor însemna un 
pas înainte, nu înapoi, pentru cei 
cuceriţi de un program de prestigiu 
şi calitate, dar îndepărtat şi inac
cesibil.

Suntem gata să plătim preţul?
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Grupele mici - 2
Metodă autentică pentru o reuşită deplină în consolidare, instruire şi misiu ne

T
răim momente în care 
toată suflarea adventă din 
ţara noastră discută şi 
conştientizează valoarea metodei 

de lucrare prin grupele mici. De
partamentul de Evanghelizare al 
Uniunii a adunat şi prelucrat, cu o 
măiestrie inspirată de Duhul Sfânt, 
un bogat material pe această temă. 
Pastorii şi comunităţile îl au deja 
la dispoziţie. Sunt entuziasmat şi 
întrezăresc că această metodă in
spirată va depăşi toate aşteptările.

Avantaje
In timp ce membrii societăţii 

suferă tot mai mult de izolare şi de 
singurătate, biserica trebuie să-şi 
reconsidere urgent menirea de a re
face punţile de legătură între oameni 
şi ale oamenilor cu Dumnezeu. Me
toda grupelor mici este esenţială 
pentru împlinirea profeţiei din Matei 
24,14: „Evanghelia aceasta a îm pă
răţiei va fi propovăduită în toată 
lum ea... Atunci va veni sfârşitul". 
O biserică, neorganizată pe grupe 
de acţiune, devine un „bazin de înec“ 
atât pentru darurile spirituale, cât 
şi pentru mandatul de vestire a 
Evangheliei la toate neamurile.

Organizarea comunităţii în 
grupe mici, după principii simple 
şi cîare, va aduce beneficii evi
dente, neegalate de nici o altă me
todă. Concluziile cercetătorilor 
arată că, la începutul vieţii de 
credinţă, au prioritate relaţiile de 
prietenie şi simţământul iubirii îm 
părtăşite, ele fiind mai atractive 
decât doctrina. Majoritatea celor 
care pleacă din biserică nu neagă 
doctrina, ci acuză lipsa dragostei şi 
greutăţile de integrare în noua fa
milie. Acelaşi motiv îl prezintă şi 
cei care absentează de la serviciile 
divine. Vindecarea, pentru ambele

Pavel Burlacu

categorii, va fi adusă de „căldura 
familială" din grupa mică. Relaţiile 
din grupa mică împlinesc două 
nevoi profunde ale omului. Prima 
este nevoia de acceptare, de apre
ciere şi simţământul valorii perso
nale. Iar a doua, asemenea ei, este 
nevoia schimbului de impresii şi 
informaţii.

în grupa mică, participanţii se 
cunosc pe nume, se pot auzi unul 
pe altul, se preţuiesc, se ajută reci
proc şi trăiesc îm preună bucuriile 
şi necazurile.

Duhul Sfânt Se va 
revărsa asupra unei 
biserici unite, nu asu
pra departamentelor 
sau grupelor sepa
rate unele de altele.

Organizarea în grupe mici face 
să crească numărul liderilor şi al 
membrilor activi, ducând treptat la 
dispariţia „elitismului" nenecesar, 
care acţionează ca o frână pentru 
activitatea comunităţii.

într-o grupă mică, cei nou veniţi 
înţeleg mai repede adevărul Scrip
turii şi iau mai uşor decizii pentru 
Domnul Hristos, deoarece aici se 
bucură de un suport real şi palpabil.

în cercul restrâns al grupei 
mici, rugăciunea îşi pierde aspec
tul rece şi formalist, în avantajul 
unei exprimări sincere care coboară 
la nivelul nevoilor intime şi reale 
ale sufletului.

Pentru „m uţenia" tinerilor 
noştri, grupa m ică este, cu sigu
ranţă, un „leac alinător de 
G alaad". Aici, ei au curajul să ia 
cuvântul şi să guste din bucuria de 
a fi folositori şi activi. Grupa îi 
creşte pentru a purta cu vrednicie 
stindardul adevărului. „Se poate 
face foarte mult pentru educarea şi 
instruirea moral-religioasă a tineri
lor noştri, printr-o Şcoală de Sabat 
bine organizată şi corect condusă" 
(Counsels on Sabbath School 
Work, pag. 10).

Trei mari deziderate din 
învăţătura Domnului Hristos îşi 
găsesc cea mai bună aplicaţie la 
nivelul grupelor mici.

• Iubirea frăţească. Domnul 
Isus a spus: „V ă dau o poruncă 
nouă: Să vă iubiţi unii pe alţii; cum 
v-am iubit Eu, aşa să vă iubiţi şi 
voi unii pe alţii. Prin aceasta vor 
cunoaşte toţi că sunteţi ucenicii 
Mei, dacă veţi avea dragoste unii 
pentru alţii" (Ioan 13,34.35). 
Aceste cuvinte se aplică, în primul 
rând, la relaţiile stabilite într-un 
cerc restrâns.

• Unitatea. „M ă rog ca toţi să 
fie una, cum Tu, Tată, eşti în Mine, 
şi Eu în Tine; ca şi ei să fie una în 
Noi, pentru ca lumea să creadă că 
Tu M-ai trim is..." (Ioan 17,21 23). 
Unitatea este reală numai în măsura 
în care oamenii se ajută reciproc şi 
îndeplinesc anumite obiective pre
cis delimitate dintr-un context mai 
larg. O comunitate va fi atât de unită, 
cât de unite vor fi grupele active 
care o compun.

• Formarea de ucenici. M an
datul Evangheliei este acesta: 
,,Duceţi-vă şi faceţi ucenici din 
toate neamurile, botezându-i în Nu
mele Tatălui, al Fiului şi al Sfântu
lui Duh. Şi învăţaţi-i să păzească
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tot cc v-am poruncit.. (Matei
28,19.20). Mulţimea nu oferă locul 
potrivit pentru ucenicie. Ucenicii 
se formează într-un grup foarte mic, 
sub îndrumarea personală şi di
rectă a Maestrului, după principiul 
celor patru faze: eu fac, tu observi; 
facem  împreună; faci singur şi eu 
obser\;faci singur. Apoi ciclul se 
reia, într-o creştere exponenţială.

Structura
Ca să aibă succes, programele 

de consolidare, de instruire şi cele 
misionare au nevoie de o struc
tură simplă, uşor de înţeles, sta
bilă şi de durată. Prin rânduială 
divină, în viaţa bisericii, această 
structură este asigurată, în primul 
rând, de Şcoala de Sabat, cu un 
program săptămânal, în cadrul 
serviciilor divine. Nu absolvim 
niciodată această şcoală şi în ea in 
tră toate categoriile  de vârstă.

Grupa Şcolii de Sabat este ase
menea unei platforme flexibile, 
care poate îndeplini funcţii multi
ple. Pe această platformă, se pot 
pune în mişcare cele mai bune pro
grame: Diaconie, Maranatha, 
Celula vie, Ucenicie sau Misiunea 
Femeii. O structură asemănătoare, 
dar paralelă cu a Şcolii de Sabat, 
ar fi nepractică, fără viaţă lungă şi 
derutantă pentru cei mai mulţi.

Folosirea structurii Şcolii de 
Sabat pentru orice fel de grupe 
mici îi scuteşte pe cei care le com
pun de pregătirea unui loc special 
de întâlnire şi elim ină greutăţile 
inerente convocării grupei. în ca
drul unei grupe cu structură stabilă, 
oaspeţii şi prietenii capătă repede 
simţământul apartenenţei, cresc în 
cunoaşterea Domnului Hristos şi 
devin membri ai Şcolii de Sabat, 
înainte de a primi botezul.

Pentru menţinerea pe termen 
lung a viabilităţii grupelor, sunt ne
cesare materiale de studiu mereu 
înnoite. Această cerinţă se rezolvă 
prin materialele de studiu ale 
Şcolii de Sabat, care sunt 
inepuizabile, foarte bine elaborate, 
atractive, ancorate în actualitate şi 
corespunzătoare nevoilor bisericii. 
Prin structura Şcolii dc Sabat, pas
torul şi conducătorii comunităţii se 
pot implica permanent în lucrarea 
grupelor de acţiune, stabilind

obiective şi primind rapoarte. De
asemeni, membrii grupei, prezenţi 
la Şcoala de Sabat, pot plănui şi 
alte ocazii speciale de întâlnire, în 
timpul săptămânii, pentru părtăşie, 
studiu şi rugăciune.

Şcoala de Sabat bine condusă 
este, prin excelenţă, un centru evan- 
ghelistic. Cuvântul inspirat susţine 
că, prin grupele Şcolii de Sabat, se 
asigură cea mai eficientă lucrare.

In cadrul unei grupe 

cu structură stabilă, 
oaspeţii şi prietenii 
capătă repede simţă
mântul apartenenţei, 
cresc în cunoaşterea 
Domnului Hristos şi 
devin membri ai Şcolii 
de Sabat, înainte de 
a primi botezul.

„Obiectivul lucrării în Şcoala 
de Sabat trebuie să fie câştigarea 
de suflete... Şcoala de Sabat tre
buie să fie unul dintre cele mai 
mari şi mai eficiente mijloace în 
aducerea sufletelor la Domnul 
H ristos... Influenţa crescândă, ca 
rezultat al lucrării prin Şcoala de 
Sabat, va îmbogăţi şi va extinde 
hotarele bisericii" (Counsels on 
Sabbath School Work, pag. 61,10,9).

Piedici previzibile
Unii nu vor fi de acord cu me

todele noi de lucrare şi nu se vor 
integra cu uşurinţă. Chiar de la cel 
mai bun program, unii vor da 
înapoi. Pentru aceştia, trebuie ur
mată calea convingerii, nu a im
punerii. Inovatorii să înceapă cu 
îndrăzneală, iar reuşita lor îi va mo
biliza şi pe alţii. Punerea în prac
tică aduce deseori descurajare, dar 
vitejii Domnului vor căuta să 
vadă ce ex istă  în spatele lui ,,nu 
se poate" şi, în m od în ţelept, îl 
vor transform a în ,,se  p oate" . 
U nele grupe nu vor deveni, de

la început, „celule vii" funcţionale, 
dar trebuie să li se ofere plăcerea 
de a se asocia, pe criterii de relaţii 
naturale deja existente. De regulă, 
aceste grupe devin active, dacă 
sunt corect mobilizate.

Totuşi, este imperios necesar să 
amintim că grupa mică în care nu 
există invitaţi din afara bisericii 
sau care nu conduce la închinare 
va muri.

O  altă piedică poate fi sesizată 
din practică. Experienţa arată că, 
în mod firesc, oamenii nu acceptă 
uşor să-şi stabilească obiective sau 
ţinte precise şi, mai ales, să rapor
teze. însă, fără a urmări un obiec
tiv clar stabilit şi fără prezentarea 
de rapoarte, nu se poale vorbi de 
eficienţă sau de rezultate notabile.

Se întâmplă să apară diferite 
piedici. Totuşi, piedica cea mai 
mare în calea succesului rămâne 
lipsa spiritului de echipă şi a coor
donării interdepartamentale. Dacă 
dorim susţinerea Duhului Sfânt, 
această piedică trebuie depăşită. 
Conform Scripturii (vezi Fapte 
1,4; 2,1.44; 1 Cor. 3,3-9; 2 Cor.
6,1; 1,24; Fii. 4,3; Col. 4,11), se
cretul depăşirii acestei piedici îl 
găsim în cuvântul împreună. 
Duhul Sfânt Se va revărsa asupra 
unei biserici unite, nu asupra de
partamentelor sau grupelor sepa
rate unele de altele. De aceea să 
„răbdăm totul, ca să nu punem 
vreo piedică Evangheliei lui Hris
tos" (1 Cor. 9,12).

închei afirmându-mi convin
gerea că grupele mici sunt cea mai 
bună metodă pentru instruire, con
solidare şi misiune, deoarece ne-o 
recomandă... „Acela care nu poate 
greşi" . Acestei metode i se potri
veşte de minune proverbul românesc 
despre „buturuga m ică" . Adică 
grupa mică va răsturna din viaţa 
comunităţii marea lipsă de impli
care şi va mişca, spre triumful fi
nal, carul Evangheliei. Acolo unde 
se va căuta cu interes călăuzirea 
Duhului Sfânt, prin rugăciuni stă
ruitoare, grupele mici vor aduce 
roadele mari. „D oam ne ajută! 
Doamne dă izbândă!" (Ps. 118,25)

Pavt'l Burlacu este directorul Depar

tamentului Şcoala de Sabat şi activi

tatea laică în Conferinţa Moldova.
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I N T E R V I U R I  P E  R O M Â N E Ş T E

Un român în Nepal
Nu, nu este un alpinist pe Hi- 

malaya!

De la începutul acestui an, la 

Spitalul Adventist din Nepal lu

crează  un român, fra tele  Petrul 

Ştefănescu. In timpul unei scurte 

vizite în România, împreună cu 

Myrna, soţia sa de origine filipi- 

neză, cei doi au răspuns unor în

trebări ale redacţiei Curierului 

Adventist.

F ra te  Ş tefănescu, spuneţi-ne 
ceva despre dv.

Petruţ: M-am născut la Aluniş, 
Olt. Familia s-a mutat din loc în loc. 
tata lucrând pentru căile ferate. în 
1985 am plecat în Austria. Aici am 
lucrat pentru o companie de ascen
soare, ca electrotehnist.

Şi dv., so ră  M y rn a?
Myrna: Eu m-am născut în 

Mindanao, Filipine. într-o familie 
catolică. Din 1974, m-am stabilit în 
Austria şi am lucrat ca 
asistentă medicală. Prima 
asistentă medicală pe 
care am cunoscut-o la 
spital era adventistă.
Cinci ani mai târziu, 
am fost botezată.

Cum  aţi făcu t p re 
gătirea  p en tru  câm 
pul m isionar?

Myrna: Le vorbeam 
totdeauna pacienţilor 
mei despre Domnul 
Isus şi despre revenirea 
Sa în curând. în timpul 
seriei de conferinţe 
prezentate de Mark 
Finlcy, după sesiunea 
Conferinţei Generale 
din 1995, am dorit 
amândoi să le vorbim 
oamenilor despre

Evanghelie. Atunci l-am întâlnit 
pe directorul spitalului nostru din 
Katmandu, Nepal, care ne-a invitat.

Şi înainte de aceasta dorisem să 
facem ceva pentru Dumnezeu. în 
Viena, puteam trăi o viaţă comodă, 
însă nu ne mai mulţumea. Mulţi 
alţi credincioşi au aceeaşi dorinţă. 
Avuseserăm multe întâlniri pentru 
găsirea unui loc, dar atunci, această 
dorinţă a devenit irezistibilă.

Petruţ: Pe 30 ianuarie am ajuns 
acolo, iar pe 10 februarie am 
început să lucrăm.

Puteţi să ne descrieţi spitalul 
în care  lucraţi?

Myrna: Sheer Hospital se află 
la 26 kilometn spre est de Katmandu, 
la altitudinea de 1.800 m, pe terase 
de orez. în 1957, dr. Sturges a ve
nit în Nepal ca să-i ajute pe săraci, 
iar guvernul i-a dat terenul şi el a 
început să-i viziteze pe oameni.
Un arhitect adventist, Scheer, l-a 
ajutat să construiască un dispensar

având douăzeci de paturi. Scopul 
spitalului, care a primit numele 
părinţilor săi, era tratarea pacienţilor 
de orice fel. în 1976, capacitatea 
sa a fost extinsă la 56 de paturi, 
oferind asistenţă de medicină gene
rală, chirurgie, ortopedie, pediatrie, 
obstetrică-ginecologie. Spitalul are 
un serviciu mobil, care se depla
sează deseori în diferite locuri, 
oferind gratuit asistenţă medicală 
de oftalmologie, stomatologie şi 
analize generale. Spitalul a ajuns 
foarte renumit din 1982, când a ve
nit aici un medic din Argentina, dr. 
V igna chirurg de medicină generală, 
împreună cu soţia lui. El este cel 
mai bun medic din Nepal în 
eolecistectomie, prin metodă la- 
paroscopică. Oameni bogaţi din 
China, India şi din alte ţări, vin la 
el pentru aceasta.

Numai pacienţi bogaţi au acces? 
Petruţ: Nu! Dar pacienţii bo

gaţi plătesc şi pentru cei săraci.

M m  na şi P e tru ţ  Ş te ja n c sc u  m j a ţ a  S p i ta lu lu i  A d v e n t i s t  d in  N e p a l
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Oamenii călătoresc uneori, pe jos, 
o săptămână sau două, ca să ajungă 
la spital.

Ce activitate desfăşuraţi în spital?
Petruţ: Eu lucrez la serviciul de 

întreţinere. Mi s-a cerut să înfiinţez 
un serviciu de electronică, dai' nu s-a 
putut. Nu era loc pentru aceasta, 
aşa că a trebuit să construiesc o 
încăpere. Ain înţeles că este 
nevoie de o bună organizare şi de 
educaţie în ce priveşte ordinea, 
punctualitatea, curăţenia, igiena.
In plus, localnicii nu ştiu ce este 
Inimosul.

Aici lucrează doar câţiva ad 
ventişti, ceilalţi liind hinduşi. 
Aceştia erau leneşi şi furau mereu. 
Ne pierduserăm curajul. Acum ne 
simţim bine, pentru rnai multe mo
tive. Primul îl reprezintă lucrarea 
de evanghelizare majoritatea lo 
calnicilor sunt hinduşi şi budişti. 
Religia lor este politeistă. Femeile 
muncesc foarte mult - nu au drep
turi - ele fac toate muncile grele şi 
deseori se sinucid. Ei cred în reîn
carnare. Nu au respect pentru viaţă. 
Se ocupă foarte puţin de sănătate 
şi deloc de igienă. Alimentaţia este 
lipsită de vitamine.

Ce lucrare faceţi cu angajaţii?
Myrna: li învăţăm să se spele, 

să îngrijească pacienţii în sala de 
operaţii (în momentul acesta nu e- 
xistă nici o asistentă în sala de ope
raţii), să facă şi să păstreze curăţe
nia în saloane, să respecte pacienţii. 
Dacă îi iei prea repede şi eşti ne
răbdător cu ei, le urăsc.

Ei ţin cont de caste. Nu mănâncă 
alimente pregătite de cineva dintr-o 
castă inferioară.

Boala cuiva pune în mişcare 
toată familia. A fost nevoie să se 
limiteze vizita la trei rude pentru 
un pacient. Uneori vin treizeci sau 
cincizeci de persoane cu un singur 
pacient şi vor să rămână la spital 
pe toată durata internării! în aceste 
condiţii, este imposibil să con
trolăm dieta pacienţilor.

Colaboraţi cu ADRA?
Petru(: ADRA are o organizaţie 

foarte puternică. Noi încercăm să in- 
stmim personalul, iar ADRA oferă 
cursuri pentru restul populaţiei.

Ce aţi făcut pentru a-L vesti 
pe Domnul Isus?

Petruţ: Am dorit să le prezentăm 
predicile din 1996, ale fratelui 
Mark Finley. Se muncea prea mult 
şi cu program dezordonat. Erau 
neglijate aspectele spirituale. Am 
cumpărat un video proiector şi ca
setele. Am prezentat programul 
Net ’96 de trei ori pe săptămână. L-am 
terminat acum trei săptămâni. Au 
participat cam 15-20 de persoane, 
inclusiv unii neadventişti.

Un tânăr hindus, Rajedra, de 20 
de ani, care avusese legături cu ad
ventiştii, dar avea o mulţime de în
trebări, nu putea să creadă. L-am 
invitat la seminal. Pentru că în prima 
seară a lipsit, am prezentat acelaşi 
subiect încă o dată, după a şasea 
conferinţă. La sfârşit sărea şi striga 
de bucurie: „Sunt aşa de fericit! 
Acum înţeleg totul!'1 A fost bote
zat, iar familia îl persecută. El vine 
dintr-o familie bună Părinţii i-au 
spus că nu-1 vor mai ajuta cu bani 
pentru studii, dacă nu se întoarce 
la hinduism.

Cea mai mare bucurie a 
noastră este să vedem că 

oamenii sunt fericiţi, că
/\

II înţeleg pe Dumnezeu 
şi că duc o viaţă mai bună.

Myrna: Iată o altă experienţă. 
Lawrence era directorul unei şcoli 
din India. Soţia lui s-a îmbolnăvit 
şi a adus-o la spitalul nostru. Ei 
erau penticostali. El a urmărit trei 
conferinţe, despre Sabat. „M âine 
trebuie să p lec", a spus el, „dar 
acum cunosc adevărul. Dumnezeu 
mi La arătat şi ştiu care este misi
unea mea. în regiunea din care vin 
eu, sunt douăzeci şi cinci de biserici 
creştine care serbează duminica. 
M ă gândesc cum să lc vorbesc 
despre Sabat.“ Şi-a dat demisia de 
la şcoală, considerând că timpul 
este prea preţios ca să-l irosească. 
Soţia lui este din Bhutan, o ţară în 
care se trăieşte încă în stil feudal şi 
în care nu sunt deloc adventişti. Ei 
intenţionează să meargă acolo.

Autorităţile din Bhutan sunt foarte 
intolerante. Li se dă voie să stea în 
ţară, însă doar o săptămână pe 
lună.

El este un tânăr foarte nobil, iar 
soţia sa osie nerăbdătoare să vor
bească îii ţara ei despre Isus.

Aveţi o viaţă religioasă regu
lată, în spital?

Petruţ: Altarul de dimineaţă se 
ţinea, la spital, cu participarea tu
turor, dar guvernul a cerut oprirea 
acestuia. Acum, se face în fiecare 
secţie. în departamentul meu, am 
vorbit la început puţin despre 
creaţiune, apoi am discutat. După 
aproape două săptămâni, au 
început să vină toţi.

într-o seară, m ă gândeam ce 
subiect să prezint a doua zi. Am 
ales să vorbesc despre Eclesiastul 
12,12.13. Un tânăr era foarte en
tuziasmat de o carte din Biblie - şi 
aceasta era chiar Eclesiastul. A 
fost atât de convins, încât tot repeta; 
„Da, domnule. D a domnule". Ne-am 
împrietenit. Acest lucru este ex
traordinar.

Nu ne grăbim. Ei sunt foarte 
timizi şi rezervaţi. La început, nu 
reacţionează defel. Dar ne-am îm 
prietenit şi acum sunt deschişi.

Observ că, atunci când vorbiţi 
despre lucrarea cu băştinaşii ne
creştini, sunteţi aşa de fericiţi şi 
ochii vi se umplu de lumină.

Myrna: Da! Cea mai mare bu 
curie a noastră este să vedem că 
oamenii sunt fericiţi, că îl înţeleg 
pe Dumnezeu şi că duc o viaţă mai 
bună. în Viena, nu am fi avut 
această bucurie. Ne bucurăm atât 
de mult de privilegiul pe care-l 
avem, în pofida izolării, a lipsei de 
confort şi a lucrului mult!

Este loc şi penti-u români acolo ?
Petruţ: Da, sunt locuri vacante. 

Nu avem doctori - pediatri, dentişti -, 
adm i nistrator, m an ager.

Vă mulţumesc, vă doresc o în 
toarcere în siguranţă iii Nepal, 
ţara înălţimilor, şi călăuzirea lui 
Dumnezeu în mărturia minu
nată pe care o daţi despre EI.

Interviul a fost luat de Adrian 
Bocăneanu.
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Miipojisâcrezicevezi
Rosy Tetz ucenici i-au spus că îl văzuseră pc

A
i avut vreodată o iluzie o p 
tică? Poate într-o  zi foarte 
caldă, drum ul din faţa ta 
pare a fi ud, dar, când  ajung i 
aco lo , o bserv i că  es te  uscat.

Sau poate vezi un ţăruş de lemn 
în iarbă şi, pentru  o fra c ţiu n e  
de secundă , c rez i că  es te  un 
şarpe.

Ochii îţi joacă feste. Suprafaţa 
drumului pare ondulată ca apa, fi
indcă lumina este deviată de aeml 
încins, care se ridică de pe drum. 
Sau poate îţi este frică de şerpi, 
aşa de tare, încât, ori de câte ori 
ochii tăi văd ceva care seamănă 
foarte puţin cu 1111 şarpe, te sperii 
imediat.

Iluziile optice îţi păcălesc 
ochii. Priveşte liniile din ilustraţia 

, de pe coloana următoare:

>------------------ <

<------------->

Linia de sus pare mai lungă, 
dar, în realitate, ambele linii au 
aceeaşi lungime. într-un alt fel de 
iluzie optică, un obiect poate părea 
de o anumită mărime, când îl vezi 
numai pe el, dar, când îl vezi 
alături de alte lucruri, dintr-o dată 
parcă este mai mic sau mai mare. 
Uneori nu poţi să crezi ce vezi.

După ce a murit pe cruce şi 
după învierea Sa, Domnul Isus S-a 
dus să-i vadă pe ucenici. Toma nu 
era acolo. Când s-a întors, ceilalţi

Domnul Isus. Toma le-a răspuns 
astfel: „Eu nu voi crede, până 
când voi vedea semnele cuielor în 
mâinile Lui“ (vezi loan 20.25).

Lui Toma îi era greu să creadă. 
Biblia spune că „credinţa 
înseamnă să cunoaştem că un lu
cru este adevărat, chiar dacă nu îl 
vedem" (Evr. 11,1, după o tra
ducere pentru copii). Toma îl 
văzuse pe Domnul Isus. Văzuse 
când Domnul Isus vindecase bol
navii, când îi hrănise pe cei cinci 
mii de oameni şi când liniştise fur
tuna. Dar îl văzuse şi când a murit 
pe cruce, iar asta era tot ce îşi 
putea aminti pe moment.

Credinţa lui Toma nu era destul 
de puternică pentru ca el să-şi 
amintească tot ce ştia despre Dom
nul Isus. Pentru Toma, credinţa era 
1111 lucru greu.

Peste o săptămână, Domnul 
Isus a venit din nou la ucenici. De 
data asta, era şi Toma acolo. Dom
nul Isus i-â spus: „Priveşte mâinile 
M ele... N 11 le mai îndoi, ci crede” 
(loan 20,27, după o traducere pen
tru copii).

Toma a văzut şi a crezut.
Nu putem să credem ce vedem. 

Noi nu L-am văzut niciodată pe 
Domnul Isus. Avem nevoie de 
credinţă, ca să ştim că El este o 
persoană adevărată, pentru că nu-L 
putem vedea. Deşi nu-L putem 
vedea, putem învăţa despre D om 
nul Isus. Şi cu cât vom cunoaşte 
mai mult despre El, cu atât mai 
puternică va fi credinţa noastră.

Credinţa este oarecum opusul 
iluziei optice. Iluzia optică este 
ceea ce vezi, dar 1111 poţi să crezi. 
Credinţa este ceea ce crezi, dar nu 
poţi să vezi

Adventist Review, 2 octombrie 1997
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Ce vor, de fapt, colportorii?
T

ocmai am  citit din 1 Samuel 
capitolul 17, unde se 
vorbeşte despre lupta dintre 
David şi Goliat. Dramatismul situaţiei 

pur şi simplu m-a obligat să citesc re
latarea biblică până la ca-păt, deşi ştiu 
încă din copilărie cum s-au petrecut lu
crurile. în  ciuda acestui fapt. de fie
care dată când citesc versetele acestea, 
păţesc la fel: nu pot întrerupe lectura! 
Există. în această relatare, un ..ceva" 
fascinant, care nu oferă alternativă.
Este modul în care lucrează D um 
nezeu printr-un tânăr păstor, un tânăr 
..cu păr bălai şi cu faţa frumoasă"
(vers. 42).

Tânărul acesta, însă, nu era un 
oarecare. Era ..unsul"' lui Dum
nezeu. ales dintre toţi fraţii lui, pen
tru o însărcinare specială. însuşi 
Dumnezeul lui Israel îl chemase în 
slujba Sa şi el nu s-a opus. Dim
potrivă, zelul şi râvna pentru 
poporul Israel l-au făcut să nu 
rămână indiferent, când a auzit pro- 
vocarea blasfematoare a lui Goliat. 
Cu un curaj care i-a uimit pe unii. 
şi i-a umplut de invidie pe 
alţii. David s-a oferit să 
lupte împotriva uriaşului, 
ca să ştie ,,tot pământul . 
că Israel are un Dum
nezeu" (vers. 46).

David n-avea în vedeiv 
victţa şi viitorul lui, atunci 
când a început lupta. La 
urma urinei, prefera să 
moară (ie câmpul de luptă, 
în loc să stea la adăpostul 
liniilor de apărare oferite 
de armata tremurândă. Aşa 
că a refuzat, cu politeţe, ar
mura lui Saul, s-a îmbrăcat 
în propriile lui haine, şi-a 
luat „annele“ cu care era 
obişnuit să lupte şi a pornit 
în întâmpinarea f i!istcanii 
lui, încrezător că „biruinţa 
este a Domnului" (vers.
47). Ajuns faţă-n faţă cu 
filisteanul, „şi-a vârât 
mâna în traistă, a luat o 
piatră, şi a aruncat-o cu

20

Paul Csavdari

praştia; a lovit pe lîlistean în frunte 
şi piatra a intrat în fruntea 
filisteanului, care a căzut cu faţa la 
pământ" (vers. 49).

Astfel, biruinţa Domnului a 
fost adusă la îndeplinire printr-un 
tânăr „cu păr bălai şi cu faţa fru
moasă" , care n-avea nici sabie, 
nici suliţă. El avea doar o traistă, 
în care purta câteva pietre. Dar 
acestea au fost de ajuns ca Dum
nezeul lui Israel să-i dea, întregu
lui popor, o mare biruinţă şi o 
lecţie de neuitat. Şi lecţia este încă 
valabilă. Oare nu se predică adesea 
despre lucrul acesta?

Iată de ce m-am hotărât să aştern 
câteva rânduri despre o  realitate a 
zilelor noastre, pornind tocmai de 
la acest exemplu biblic. Când am 
citit despre „traista" lui D avid, tâ 
nărul acesta curajos, mi-am amin
tit de tinerii pe care i-amîntâlnit

tori de la Sătic. Asemănarea este 
prea izbitoare ca să treacă neobser
vată. Doar cine n-a avut ocazia să 
vadă un colportor în misiune nu va 
înţelege comparaţia.

Fiecare colportor îşi are propria 
„ tra is tă" , pe care o poartă zilnic 
pe „câmpul de lup tă". Când îi văd 
prin oraş. păşind cu demnitate şi 
hotărâre, mă simt mic în faţa lor. 
Tinerii aceştia ştiu ce au de făcut şi 
nu-şi pierd timpul într-o aşteptare 
nefolositoare. Ei au înţeles chema
rea specială pe care le-a adresat-o 
Dumnezeul lui Israel şi nu i s-au 
opus. Am întâlnit, la Sătic, sute de 
tineri din toată ţara, şi fiecare era 
conştient că slujba nu le-a fost încre
dinţată de oameni. Experienţele 
prin care au trecut până să ajungă 
colportori le stau ca mărturie.

în „traistă" sunt aşezate 
„pietrele" cele mai potrivite. Ei îşi 
cunosc fiecare „piatră" şi ştiu 
când s-o scoată la iveală. Cărţile 
pe care le oferă conţin în ele adevăîn vara aceasta la Tabăra de colpor-

Liderii colportoriloi la Sătic. împreună cu Louis Campos
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ruri de netăgăduit, care stau în faţa 
oricărei cercetări, oricât de amănun
ţite. De fapt, cărţile nu sunt decât 
forma vizibilă a mesajelor lui 
Dumnezeu. Colportorii ştiu bine 
că Autorul lor a ştiut ce să aşeze în 
ele şi cum să prezinte adevărurile 
cele mai solemne. Adesea ei au oca
zia să vadă cum lucrează Duhul 
Domnului prin aceste „pietre".

Este interesant că ele lovesc 
chiar în „frunte", acolo unde are 
loc înţelegerea corectă a tuturor 
evenimentelor şi realităţilor de zi 
cu zi. Acolo are loc transformarea 
despre care vorbeşte Biblia şi care 
se răsfrânge apoi în întreaga lîinţă. 
Şi ce |x>ate fi mai minunat decât să 
vezi cum un om străin de planul 
lui Dumnezeu se transformă sub 
puterea modelatoare a Duhului 
Sfânt şi. ca urmare, cade în 
adorare „cu faţa la păm ânt"?

Acestea sunt doar câteva ele
mente ale asemănării dintre ei şi 
tânărul „cu păr bălai şi faţa I ni
moasă" . Anul trecut, în tabăra de 
la Sebeş, am observat cu plăcere 
vioiciunea şi disciplina lor. Anul 
acesta, am văzut alte două calităţi: 
curajul şi hotărârea de a nu da 
înapoi!

In ultimul Sabat petrecut îm
preună. în timpul serviciului divin 
de dimineaţă, asupra taberei s-a 
abătut o ploaie torenţială cum 11-am

mai văzut! Fulgerele bubuiau cu 
aşa putere, încât staţia de amplifi
care, montată în cort, era ca o jucă
rie. Prelatele cortului, care fuse
seră ancorate cu multe funii, s-au 
umplut de apă şi şuvoaiele pătrun
deau înăuntru fără milă, udându-i 
pe mulţi până la piele. Iar afară se 
făcuse un frig ...

Cu toate acestea, fratele Jose 
Louis Campos a mers înainte, 
împreună cu fratele Forrai l .a/ăr, 
şi toţi ceilalţi i-au susţinut! în timp 
ce eu stăteam cu emoţii la fiecare 
tunet, ei erau ochi şi urechi la me
sajul plin de putere spirituală, ce 
era rostit. în aceste împrejurări ne
spus de dificile, a fost lansată che
marea de a continua lucrarea prin 
colportaj, până la realizarea planu
lui de e\anghelizare a României 
prin literatură.

După ce s-a încheiat serviciul 
divin, în mod enigmatic, s-a oprit 
şi ploaia! Să fie doar o simplă coin
cidenţă? Odată vom alia! Până 
atunci, însă, ştiu sigur că cineva nu 
este de acord cu planul acesta şi ar 
face orice să-l oprească. Dar fiţi 
liniştiţi! Colportorii nu se vor da 
bătuţi, cu una, cu două. Ei ştiu că 
„biruinţa este a Domnului" şi că 
nimic n-o poate opri.

După-amiază, în zi de Sabat, 
s-au spus o mulţime de experienţe. 
Unele dintre ele ating cota incredi

bilului. Cum poţi să crezi că o 
tânără colportoare are curajul să in
tre singură în casa unui vestit vrăji
tor. pentru a-i vinde cartea „Ruleta 
psihică", iar acesta să spună gâtuit 
de emoţii: „Oh, de când îmi 
doresc cartea aceasta"? Cum poţi 
să crezi că alta. în urma activităţii 
ei, a reuşit să întemeieze o comuni
tate şi însuşi fratele Fofkenberg, 
preşedintele Conferinţei Generale, 
i-a trimis o parte din suma nece
sară achiziţionării locaşului de 
rugăciune? Cum poţi să crezi că un 
tânăr a reuşit să depăşească garda 
personală a preşedintelui senaailui, 
pentru a-i vinde cărţile noastre? 
Cum poţi să crezi că un tânăr ingi
ner şi-a lăsat slujba, pentru a de
veni colportor? Şi totuşi, toate sunt 
realităţi! Realităţi din viaţa colpor
torilor care lucrează zilnic, sub 
paza lui Dumnezeu.

Când m-am despărţit de locul 
taberei, n-aveam de gând să scriu 
despre cele petrecute acolo şi nici 
impresiile făcute asupra mea. Dar, 
citind întâmplarea cu David şi 
Goliat, m-am hotărât să o fac. Col
portorii trec adesea neobservaţi de 
noi, atât de pastori cât şi de mem
brii bisericii. Dar, dacă Domnul îi 
priveşte altfel, atunci ar fi bine să 
luăm aminte la ei şi să ne între
băm: ce voi; de fapt,colportorii?

Paul Csavdari este pastor in Con

ferinţa Transilvania de sud.

ştiri informaţii anunţuri ştiri informaţii anurifuri

G uvernu l Rusiei c o n -  
firm â statutul bisericii 
ad ven tis te . Guvernul Ru
siei a confirmat că noua ’ 
lege. care conţine restricţii 
pentru noile organizaţii re
ligioase. nu se aplică Bise
ricii Adventiste de Z iua a 
Şaptea, intr-o scrisoare 
adresată sediului de  la 
Moscova al bisericii, ad 
junctul directorului Depar
tamentului pentru organi
zaţii publice şi religioase al 
guvernului confirmă faptul 
că Biserica Adventistă este 
recunoscută legal. Direc- 
tonil observă că biserica a 
activat pe teritoriul Fede
raţiei Ruse de I 10 ani. cu 
mult peste cei 15 ani ceruţi 
de noua lege.

In plus. a explicat ofi
cialul. „potrivit articolului 
9, probele pentru existenţa 
unei entităţi religioase timp 
de 15 ani se aplică numai 
acelor organizaţii religioase 
care nu pot demonstra că 
aparţin unei organizaţii re
ligioase centralizate". De
oarece Biserica Adventistă 
are o  organizaţie foarte bine 
structurată, noua lege nu 
afectcaza activităţile ei.

,,în consecinţă, nici un 
fel de măsuri discriminato
rii nu vor li adoptate lată de 
Biserica Adventistă, ca ur
mare a noii legi federale", a 
mai spus oficialul rus.

..Suntem bucuroşi să 
aflăm, în mod oficial, că 
putem continua să funcţi
onăm în libertate, să in

vităm evanghelişti din stră
inătate. să organizăm noi 
biserici locale, să deschi
dem activităţi în teritorii noi 
şi să beneficiem de statutul 
de necombatanţă pentru m o
tive de conştiinţă". a decla
rat fr. Victor Krushenitsky, 
directorul pentru relaţii pu 
blice şi libertatea de con
ştiinţă al Bisericii A dven
tiste din Rusia.

Totuşi, alte organizaţii 
au dificultăţi în condiţiile 
noii legi. Unele organizaţii 
luterane şi penticostale au 
fost suspendate, iar Armata 
Salvării din St. Petersburg 
va li evacuată din clădirea 
pe care o  foloseşte.

„Chiar dacă nu suntem 
atinşi de această lege nouă, 
deplângem lipsirea altora

de libertate re ligioasă". a 
declarat fr. John Graz, direc
tor pentru libertatea reli
gioasă la sediul mondial al 
Bisericii Adventiste. „A pli
carea noii legi s-ar putea 
dovedi foarte restrictivă şi 
am putea li martorii unor 
abuzuri în multe locuri".

Adventist News NetWork,

21 octombrie 1997

Program ul p e  unde  
scurte a l postului d e  
rad io  V o c e a  Speranţei.
în perioada 26 octombrie 
1997 - 29 martie 1998. 
emisiunile sunt transmise 
zilnic. între orele 7 şi 8, 21 
şi 22. pe frecvenţa de 5890 
KHz şi pe lungimea de 
undă de 49 m.
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Sabatul, religia şi şcoalaExamene în Sabat
In perioada iunie-septem

brie a acestui an, mulţi cre
dincioşi adventişti au avut 
dificultăţi privind examenele 
în Sabat. Şi în anul acesta, 
Departamentele Libertăţii 
Religioase şi Educaţiei efec
tuaseră demersuri la Minis
terul Educaţiei Naţionale 
pentru evitarea examenelor 
de admitere în Sabat, pentru 
ca absolvenţii noştri să 
poată candida pentru 
învăţământul superior. în  ul
timă instanţă, Ministerul a 
putut fixa doar perioada sus
ţinerii examenelor de admi
tere f 1 -20 septembrie), iar 
programarea disciplinelor 
de examen pe zile a  rămas 
să fie făcută de fiecare facul
tate, în virtutea principiului 
autonomiei universitare.

La facultăţile unde pro 
gramarea s-a afişat din timp 
şi includea şi ziua de Sabat, 
unii candidaţi au avut posi
bilitatea să-şi transfere 
dosarele de înscriere la alte 
facultăţi din alte centre uni
versitare. Regretabilă a  fost 
situaţia când, la unele 
facultăţi (de exemplu ASE), 
afişarea programării datelor 
de examen s-a făcut după 
încheierea perioadei de 
înscriere - nemaifiind posi
bilă nici o  transferare. Şi ast
fel au fost tineri care, deşi 
se pregătiseră intens pentru 
adinitere şi făcuseră m edita
ţii costisitoare în timpul anu
lui, au renunţat la examen, 
peptm că au ales să respecte 
ziua de închinare, onorându-L 
astfel pe Dumnezeu. Sun
tem alături de aceşti tineri şi 
apreciem atât de mult pozi
ţia luată de ei ca martori pen
tru D um nezeu1 în Comitetul 
uniunii, a fost luat un vot 
pentru încurajarea şi sprijini
rea celor care aleg să nu par
ticipe la examene în Sabat.

Experienţe pozitive. Au 
fost şi unele cazuri când ti
nerii noştri au găsit înţelege
re. Dc exemplu, comisia de 
examen de la Conservatorul 
din Braşov a acceptat să exa
mineze pe candidaţii noştri 
sâmbătă seara, după apusul 
soarelui.

S-a găsit bunăvoinţă în 
cazul programării unor exa
mene dc licenţă în ziua de 
Sabat (Facultatea de Geo
grafie - Bucureşti) când, în 
urma unor intervenţii din 
partea bisericii, s-a acceptat 
susţinerea tezei de licenţă în 
altă zi decât în cea de Sabat.

De asemenea, o  astfel 
de reprogramare a lost ac
ceptată şi pentru susţinerea 
unui examen de grad didac
tic. pentru o  persoană c;u e se 
hotărâse, nu cu mult timp în 
urmă, să păzească Sabatul.

S-a găsit înţelegere şi 
pentru examenul de baca
laureat din anul acesta, când
o anumită probă era pro
gram ată pentru Sabat (de 
exemplu, Liceul din Sf. 
Gheorghe).

A m  sperat şi ne-am 
aşteptat să găsim înţelegere 
din partea unora mai apro
piaţi de noi. Institutul de 
T eologie-L itere Baptist a 
solicitat şi a găsit înţelegere 
din partea Universităţii B u 
cureşti, pe lângă care 
funcţionează, pentru a  nu 
programa examenul de ad
mitere duminica.

Candidaţii noştri au 
adresat conducerii Institutu
lui Baptist rugămintea de a 
nu programa examene 
sâmbăta. După o atitudine 
favorabilă la început, solici
tarea a fost refuzată. C an 
didaţilor adventişti li s-a 
spus să obţină de la pastori 
dispense ca  să susţină exa-

I m ene sâmbăta. Desigur, 
auziserăm adesea lucruri de 
felul acesta de la reprezen
tanţi din Minister sau in
spectorate. dar am  fost 
surprinşi să auzim aceleaşi 
cuvinte din partea unora 
care cunosc şi mânuiesc 
Scriptura.

Perspective. Anunţăm 
de pe acum, pentru anul vii
tor, că există înţelegere şi 
deschidere din partea Uni
versităţii Babeş-Bolyai din 
Cluj-Napoca, pentru toţi cei 
ce ar dori să susţină examene 
în cadrul acestei universităţi

(examen de admitere, defini
tivat, grade didactice). Cei 
interesaţi trebuie să se 
anunţe din timp prin inter
mediul Departamentului de 
Educaţie al uniunii.

Există, de asemenea, 
posibilitatea ca  un  candi
dat să se înscrie  la mai 
multe  facultăţi şi să sus
ţină  exam enul la cea  la 
care  se hotărăşte  în cele 
din urmă.

Religia în şcoală
O altă problemă, cu care 

vom  fi confruntaţi anul 
j  acesta mai mult ca oricând 

până acum, este predarea re
ligiei în şcoală. După cum 
se ştie, art. 9, împreună cu 
alte articole din Legea 
învăţământului, s-a modifi
cat prin ordonanţă de gu
vern. menţionându-se 
obligativitatea religiei pen 
tru învăţământul primar, 
gimnazial şi liceal. Numai 
că această lege a fost intro
dusă în Parlament spre 
dezbatere şi votare şi n-ar fi 
trebuit să se aplice până la

i  republicarea ei în Monitorul 
Oficial.

Am primit asigurări ofi
ciale, atât din partea Secre
tariatului de Stal pentru 
Culte, cât şi din partea 
Ministerului Educaţiei 

| Naţionale, că nu vor fi
i probleme pentru copiii 

noştri. Cadreie propuse de 
biserică, ni s-a spus, vor 
putea obţine recunoaşterea 
inspectoratelor ca pro 
fesori de religie şi vor 
putea  preda în  şcoli pentru 
copiii noştri. Iar dacă 
biserica  nu poate asigura 
un cadru  didactic adven- 

J  tist, părinţii pot opta  pen 
tru copiii lor ca  să nu facă  
re lig ia  în şcoală , iar m e 
d ia  gen era lă  se  va încheia  
fără media la religie. 
A cestea  au fost rezultatele  
dezbaterilor Comisiei 
N aţionale  Consultative 
pentru  predarea  religiei şi 
învăţăm ânt teologic, din 
data  de 6 octombrie a.c.

Numai că, pe teren, lu
crurile au decurs în alt mod. 
Unele inspectorate (de exem
plu In sp ec to ra tu l  V aslu i) 
n-au  permis acreditarea 
cadrelor didactice propuse 
de biserica noastră. Şi un  lu
cru şi mai grav - contrai 
asigurărilor date, că cei ce 
nu pot sau nu vor să par
ticipe la orele de religie au 
toată libertatea să facă lu
ciul acesta - Inspectoratul 
Şcolar al M unicipiului B u 
cureşti şi probabil şi in 
spectoratele  din celelalte 
judeţe au transm is către  d i
recto rii de  şcoli o  notă  
te le fo n ic ă  prin  care  
an u n ţă  că, tu tu ro r celor 
ce nu fac re lig ia  în  şcoa lă  
să nu  li se  încheie  media 
generală. A m  făcut inter
venţiile  necesare  la nivel 
de M inister şi Secretariat 
de Stat pentru  C ulte  şi am 
primit din nou asigurări că 
nu vor fi problem e. în 
orice caz, trebuie  să fim  
pregătiţi pentru  astfel de 
cazuri.

Recomandări. Acolo 
unde putem preda religia în 
şcoală, e bine să folosim 
ocazia, ca o alternativă pen
tru copiii noştri ce ar puteţi 
li obligaţi să paiticpe la 
orele de religie. Prezenţa 
noastră în  şcoală îi asigură 
pe copiii noştri că nu vor li 
constrânşi să participe la 
orele de religie cu reprezen
tanţii altor biserici. Sfatul 
nostru este ca acolo unde 
este posibil să predăm re
ligia pentru copiii noştri, să 
ne organizăm şi să facem lu
ciul acesta, iar responsabilii 
cu predarea religiei de la 
nivelul conferinţelor şi 
judeţe lor, precum  şi toţi 
pastorii şi prezbiterii, să 
acţioneze în această d i
recţie. Acolo unde nu este 
posibil să se organizeze pre
darea religiei, să uzăm  de 
asigurările date pentru anul 
acesta, în sensul de a nu par
ticipa la orele de religie.

Gheorghe Modoran, director al 

Departamentului Educaţie
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1 n o iem b rie  -  ZIUA EXPLORATORULUI

E minunat să fii
explorator

George are un 
nou stil de viaţă

Lavinia este încân

tată. Ea vede că progra

mul pe care îl slujeşte cu 

devotament este viu şi că 

produce schimbări în 

viaţa copiilor din grupa 

ei. George era un copil 

dificil. Când a fost vorba 

să-l ia în tabăra de anul 

acesta, părinţii lui cu greu 

s-au îndurat să-l lase. 

Aveau temeri serioase cu 

privire la mâncare, odih

nă şi sănătate. Dar mare 

le-a l'ost mirarea, când, 

întors după zece zile de 

„explorări1", copilul lor 

era de nerecunoscut: 

vioi, cu obrajii strălucind 

de sănătate şi cu noi 

preferinţe la masă; 

băiatul lor, care, până 

mai ieri, cerea în fiecare 

zi numai carne la masă, 

acum era bucuros să 

primească zarzavaturi, 

legume, fructe şi cereale. 

E adevărat că un obicei 

nu se formează în zece 

zile, dar interesul pe 

care-1 poate crea noul stil 

de viaţă, în cursul unei 

tabere de exploratori, 

poate fi începutul fericii 

al unui nou obicei. Iar 

obicei cu obicei for

mează un stil de viaţă 

fericit şi sănătos. E m inu

nat să fii explorator!

Ion Buciuman

Lisa ia cea  mai importantă decizie

Program ul E xplo  este  p rofund  legat de experien ţa  per
sonală  a Lisei. Ea nu şi-ar pu tea  im agina viaţa  altfel, 
decât ca pe o  părtic ică  vie a acestuia. în tâm plările  care 
au avut loc anul trecut, în tabăra  de instruire, când ea  a 

ales să  facă  parte din această m işca re  de copii şi tineret, 
nu vor fi uitate  niciodată.

„D rum ul devenirii personale este presărat cu încercări 

serioase11, gândea Lisa. când  a p leca t de acasă, pe 18 au 
gust 1996, în tabăra  de la M unte le  G albenul. Ştia  ca, din 

auzite, că  o  aşteaptă un p rogram  foarte aspru şi nu s-a m i

rat, când, ajungând în tabără pe  o  ploaie  torenţială, a 
văzut, la intrare, un afiş pe care scria: „A ici nu există  

tim p nefavorabil, ci doar ech ipam en t neadecVat“ . Cele 
ce aveau să i se în tâm ple  au depăşit cu m ult aşteptările  şi 
im aginaţia  ei.

D inco lo  de neplăcerea  pricinuită  de o banală  en torsă  
şi de o nedorită  erupţie  de  varicelă, au răm as fetele 

acelea m inunate, din grupa ei, care  i-au fost m ai m ult 
decât surori. Pe lângă program ul lor, so licitant până  la 

limită, trebuia să-i mai poarte  de grijă şi ei, o biată surată 
. .in v a lid ă" , care avea nevoie  dc îngrijire  la tot pasul.

In tim pul o re lo r de singurăta te  sălbatică a m untelui, 
pe L isa  o preocupa  o singură  întrebare: „V rea  D um nezeu  

să  fiu instructoare la exploratori sau nu?“ A  m ai întrebat, 

în d reap ta  şi-n stânga, şi a p rim it răspunsuri de un fel şi 

de altul. C e  să  facă? A tunci, şi-a  adus am inte  de făgădu 
inţa d iv ină  că, pe cel care  II caută , D um nezeu  nu-1 va da 

afară (vezi loan 6,37). în rugăciune  serioasă, a spus ur

m ătoarele: „D oam ne , dacă doreşti să m ă  foloseşti ca in 
structoare de exploratori, a ju tă -m ă să a jung  în seara 

aceasta  la focul de tabără!"

D eşi drum ul din zona corturilor spre locul focului dc 
tabără  era  destul de lung şi anevoios, iar genunchiul îi 

era în că  destul de 'um fla t şi o durea, L isa  n-a mai avut 
nevoie de ajutor, în seara aceea. N ici chiar trecerea peste 
râu, fo losind un pod de corzi, nu a m ai fost o probă prea 

grea. în noaptea aceea. Lisa a spus urm ătoarele cuvinte: 

„D oam ne , văd. acum, că Te ocupi de viaţa mea. Ştiu că 
doreşti să m ă  botez, dar îmi lipsea o experienţă  autentică  

a credinţei. Şi voi fi o slujitoare activă, aşa cum  Ţ i-am  

prom is, în această  în v es ti tu ră " .
Pe 2 noiem brie, anul trecut, de Z iua Exploratorulu i, 

L isa  era  cea mai fericită. A cum  şi-a  adus la îndeplin ire  

ju ru in ţa  făcută  D om nului. în tre  cei botezaţi cu acea 
ocazie, era  şi ea, iar când colegii i-au adus flori, ea  a e x 

clam at, p lină  de bucurie: E m inuna t  să fii explorator!
în  tabăra  din vara  aceasta, g rupa  ci s-a dovedit a fi 

cea  mai bună, deoarece  Lisa este  trup şi suflet pentru 

copiii ei.

Explo este o pro
vocare pentru 
întreaga familie

Lala, N elu şi C orina  nu 
sunt num e luate la întâm 
plare; ei form ează ceea  ce 
am  putea  num i o familie 
Explo: m am a, tata  şi fiica. 
D e  câteva  zile, ei participă 
la tabăra  de  specia lizare  şi 
arată  foarte  m ulţum iţi de 
această  nouă  experienţă 
din viaţa familiei lor.

„ Iu b esc  foarte m ult 
copiii şi lucrez  de multă 
vrem e cu  ei. Iubesc natura 
şi am  partic ipa t atât la 
tabăra  de instruire, cât şi la 
cea  pen tru  copii, în calitate 
de  asistentă  m ed icală  şi ca 
să  ajut la gătirea hranei. 
Sunt o susţinătoare  activă 
a m işcării de E xp lo ra to ri" , 
spune m am a.

,,Eu am  venit aici p en 
tru că ştiu că Lala şi Corina 
au nevoie de mine, ca şofer 
şi responsab il cu aprov izi
onarea. M ă ocup cu plăcere 
de aceste  lucruri şi sunt în
cântat să fiu în prezenţa aces
tor tineri, atât de en tuz ias
maţi. T rebu ie  să-i înţele
gem  şi să-i slujim pe aceşti 
copii ai n o ş tr i" , este de 
părere tatăl.

„ A m  şapte copii în 
grupa m ea  şi îi iubesc 
foarte mult. îm i place să 
m ă  ocup  de fiecare dintre 
ei, să-i în ţe leg  şi să-i ajut. 

Am  constata t că aceştia 
sunt cei m ai buni copii din 
toată  tabăra; sau poate  aşa 
mi se pare  mie, pentru că 
sunt în grupa m ea  şi îi 
iubesc. E u  nu aş putea  să 
povestesc  un episod dra 
m atic  din experien ţa  noas

tră exp lo  şi consider că 
D um nezeu  este  tot atât de 
activ şi b inevoito r faţă de 

noi, ca  şi faţă de cei care 
trec cu b ine  prin felurite 
încercări. El ne asigură 
p e rm an en t liniştea, bucu 
ria  şi pacea şi îi suntem  re 
cunoscători. I. m inunat să 
fii explorator!,  exclam ă 
Corina.
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La odihnă
G heorghe G rau r (20  m ai 1912, B ra n iş te a ,  Oinacu, 

Giurgiu - 18 oct. 1997, B ucureşti). Fra tele  Gheorghe 
Graur, s-a născut ca al treilea  şi ultimul copil al soţilor 

Rada şi T udor Graur. Din nefericire, tatăl îi m oare  pe 

front, în 1916, m am a  fiind nevoită  să  se ocupe singură 

de creşterea  copiilor. A făcut-o cu  dăruire, urm ărind 

buna lor dezvoltare fizică, dar şi educa ţia  m oral-re- 

ligioasă, m am a fiind o devotată  creştină  ortodoxă.

A urmat şcoala primară, apoi cur

surile liceului comercial din Giurgiu, 
în  anul 1928, primeşte credinţa ad- 

ventă şi, după botez, este invitat să 

urmeze cursurile Institutului Biblic 
Adventist de la Diciosânmartin, azi 

Târnăveni, Mureş, pe care îl absolvă 
în anul 1933. în  anul 1935, se 

căsătoreşte cu sora Oprica Stoicea, 

din Turnu-Măgurele, absolventă a 
aceluiaşi Institut Biblic. Ca soţie, 

dânsa l-a susţinut permanent, 

însoţindu-1 în lucrarea de pastoraţie, 
fiind primitoare de oaspeţi, încu

rajând şi ajutându-i pe tineri să se 

înscrie şi să încheie studiile în cadrul 

Seminarului Teologic Adventist. Fiii 

lor, Gili şi Lorin, au continuat idealul familiei, absolvind 

şi ei acelaşi Sem inar, cu  scopul de a  fi utili bisericii şi so 

cietăţii.

In condiţiile  grele d in  perioada  interbelică, în care le 

galitatea bisericii nu e ra  recunoscu tă  decât formal, nu 

m eroşi pastori şi co lportori au avut de suferit îm potrivire  

din partea adversarilor religioşi. în vara anului 1929, după 

absolvirea prim ului an la Institut, fratele G raur a fost m o 

lestat de cetăţenii din com una Ciofrângeni, judeţul Argeş, 

în t im p  ce  e fec tu a  lucra re  de co lporta j.  în  t im pul celui 

de-al doilea  război m ondial, fiind m ob iliza t la Curtea 
M arţială, a putut interveni pentru  achitarea a numeroşi 

fraţi de credinţă, persecutaţi pentru că erau adventişti.

Şi-a început activitatea ca secretar al preşedintelui 
uniunii, fratele Petre P. Paulini. în  decursul anilor, a înde 

p linit d iferite funcţii în  cadrul adm inistraţiei, dedicân- 

du-se  apoi lucrării de pastoraţie. în  această  lucrare, a fost 

solicitat să preia  conducerea  C onferin ţe i M oldova, al 

cărui preşedin te  a  fost între anii 1949-1955. Din anul 

1955, a lucrat ca redac tor-şef al publicaţiilor cultului, 

consilier al uniunii pentru  Şcoala  de Sabat şi consilier 

pentru studii şi docum entare .
în  septem brie  1959, a făcut parte 

dintr-un grup de 25 de pastori reprezen

tativi ai Cultului Adventist, care au fost 

arestaţi pe nedrept, sub acuzaţia de de

lapidare. D upă două luni de anchetă, 

majoritatea au fost puşi în libertate, în 

afară de doi, găsindu-se că acuzaţiile 

au fost neîntemeiate. Din acest moment, 

fratele Graur n-a mai primit aprobarea 
de a fi reangajat în cadrul bisericii, fi

ind îndepărtat din lucrare fără nici un 
motiv legal. A  lucrat apoi ca  agent de 
asigurări. Astfel, a avut ocazia să se de

plaseze acasă la multe familii, culegând 

informaţii de la persoanele în vârstă, despre 

începuturile mişcării advente din România 

De-a lungul vieţii, fratele pastor Graur s-a remarcat prin 

demnitate, răbdare şi consecvenţă în ce priveşte principiile 

pe care le propaga, dar le şi trăia. în ultimii ani ai vieţii, 

puterile l-au părăsit, dar şi-a păstrat curajul şi încrederea în 
Dum nezeu, încheind viaţa liniştit, la vârsta de 85 de ani.

A  fost un exem plu  dem n de urm at în ce  priveşte  dez 

in teresarea  m ateria lă  şi spiritul de sacrificiu, pe care cu 

siguran ţă  că D um nezeu  le va răsplăti. C onducerea  sa la 

locul odihnei a avut loc în ziua de 21 octom brie, viaţa 

fratelui G raur fiind trecută în revistă  de fraţii C onstantin  

Petcu şi Lorin Graur. C uvintele de încurajare  ale Scrip 
turii au fost rostite  de fraţii pastori Ioan Barbu, D um itru  
Popa, Gabriel R adu, Teofil Petre  şi A drian B ocăneanu.

D um itru  T obă (7 mai

1904, Govodarva, Mehedinţi

- 7 oct. 1997), unul dintre 
pionierii mişcării adventiste 

din ţara noastră, s-a născut 
într-o fam ilie  num eroasă. 

Este botezat în biserica ad 

ventistă  în iunie 1930, în 

com unita tea  Labirint. D upă 
botez, lucrează în satul na

tal şi înfiin ţează  biserica ad 

ventistă  din G ovodarva. 

în tâm pină  o grea prigoană 
din partea familiei, dar mai ales din partea autorităţilor 
bisericeşti şi laice din acele  tim puri. N eclin tit în credinţa 

sa vie şi fiind un luptător neînfricat pentru cauza lui D um 
nezeu, s-a  ru g a t  şi a lucra t ne în ce ta t,  tim p de ap roape  

cincizeci de ani, pen tru  p ropăşirea  bisericii adventiste.

Unul d intre distinşii laici ai bisericii, a fost om ul care 
a contribuit la fo rm area  re lig ioasă  a m ulto r generaţii de

m em bri şi la înfiin ţarea  m ulto r com unităţi. Pasionat ca 
m isionar, pilrts de cred in ţă  şi om  al rugăciunii, a  lucrat 

cu o râvnă exem plară , până la adânci bătrâneţe. E ra 
înzestrat cu  valori m orale  de necontestat, printre  care şi 

cea  de prezentator al Cuvântulu i, şi avea  un rar întâlnit 

spirit de sacrificiu.
în v rem urile  ..fu rtunoase" , şi-a  asum at nenum ărate 

riscuri pentru a  oficia, în ilegalitate , acte cerem oniale  

specifice, astfel că  sute de fraţi şi surori au fost botezaţi, 

iar cei care  au fost serviţi cu C ina  D om nulu i se num ără 

cu miile. Este  adevărat, sun t greu  de re la tat şi d iferitele 

sancţiuni pe care le-a suportat. F igu ra  sa zâm bitoare  şi 

pasul sigur al încrederii sale în M ântu ito ru l sunt dem ne 

de urmat. în tot acest tim p, a fost presb ite r cu 
binecuvântare  în com unităţile  V asile  Lascăr, Crinul şi 

Tei, din Bucureşti.
Cel ce i-a ascultat nenum ărate  rugi a  condus lucrurile 

astfel încât u ltim a suferin ţă a fratelui T obă  a fost scurtă  

şi a  avut loc la R âm nicu  Vâlcea, unde s-a  şi stins şi a fost 

depus la odihnă, potriv it dorinţei sale.




